
I Z DRUGE SEJE OBČINSKE KONFERENCE ZSMS KAMNIK 

NA POTI K NAJBOLJŠIM 
Druga seja O K Z S M S Kamnik je 

bila 3. oktobra 1975 - torej ravno 
ob obletnici IX . kongresa Z S M S , k i 
je bil lani od 2. - 4. oktobra v 
Moravcih. Mini lo je tudi šest mese-
oev od volilne konference in mladi 
smo se sestali, da bi k r i t i čno pregle
dali svoje delo in nedelo v tem ob
dobju, obenem pa sprejeli tudi nove 
naloge. 

V uvodnem poroč i lu je predsed
nik O K Z S M S Kamnik Milan Mari-
nič najprej omenil stanje v obč insk i 
organizaciji ZSMS do marca 1975, 
ko je bila volilna konferenca. Neak
tivnost nekaterih č lanov prejšnjega 
Vodstva in stihijsko ter forumsko 
delovanje drugih je bilo vzrok, daje 
mladinska organizacija izgubljala 
svoj ugled pri drugih d ružbenopo l i 
t ičnih organizacijah, pa tudi v o č e h 
mladine same. Novoizvoljeno vod
stvo so tako čakale še vse naloge, k i 
so j ih mladi sprejeli na devetem kon
gresu Z S M S . Z veliko naglico smo 
Začeli ustanavaljati O O Z S M S in 
zadolžili č lane sekretariata, da z 
obiski vzdržujejo redne stike z bazo. 

Kljub temu mladina v nekaterih sre
dinah še vedno n i tako aktivna, kot 
M morala bi t i . Prav tem pa moramo 
posvetiti največ pozornosti. Tov. 
Marinič je nato govoril tudi o delu 
ih uspehih posameznih komisij pr i 
OK Z S M S . Tako je komisija za 
M D A (mladinske delovne akcije) 
skupaj s Planinskim druš tvom K a 
mnik organizirala dve delovni akciji 
na Kamniškem sedlu. Kamniški br i
gadirji pa so sodelovali tudi v akci
jah republiškega značaja. Na pod
ročju informiranja smo ustanovili 
Center za obveščanje in propagando 
in aktiv mladih novinarjev, izdati 
nekaj številk mladinskega glasila in 
sproti obveščali javnost o delu ka
mniške mladine prek Kamniškega 
občana , mladinskega glasila in revije 
Mladina. Vel iko aktivnost je poka
zala tudi komisija za mednarodne 
odnose, saj je poleg ustanavljanja 
klubov O Z N v posameznih vzgojno-
izobraževalnih institucijah organizi
rala tudi obč insko kviz tekmovanje 
klubov O Z N . Komisija za idejno in 
pol i t ično delovanje je organizirala 
enodnevne seminarje za č lane O O 
ZSMS v delovnih organizacijah in 
posebej za O O ZSMS iz krajevnih 

skupnosti. Seveda so tudi druge 
komisije z večjim ali manjšim uspe
hom urejevale naloge iz akcijskega 
programa. O K Z S M S je aktivno so
delovala tudi pr i nekaterih širših 
d ružbenopo l i t i čn ih akcijah: pro
blemska konferenca o razvoju 
usmerjenega izobraževanja v obč in i 
Kamnik, akcija v prid stabilizacije 
gospodarstva, na dnevnem redu pa 
so bi l i tudi štipendijska poli t ika, 
dijaški domovi ter drugi aktualni 
problemi. 

Na seji smo sprejeli tudi akcijski 
program, k i vključuje vse naše na
loge od oktobra 1975 do marca 
1976. Ta program je b i l sestavljen z 
veliko prizadevnostjo č lanov sekre
tariata in zajema vsa področ j a 
mladinskega delovanja z roki in izva
jalci akcij. 

Udeleženci druge seje O K Z S M S 
so potrdil i tudi d o l o č e n e kadrovske 
spremembe. Nekateri člani predsed
stva so nezadovoljivo opravljali svoje 

Z O B C 1 N S K F K O N F E R E N C E M L A D I H K A M N I C A N O V 

Obenem je O K Z S M S sodelovala 
tudi pri športnih tekmovanjih (orga
nizirala je. športna tekmovanja v 
okviru meseca mladosti in tek po 
ulicah v okviru praznika o b č i n e 
Kamnik in 30-oblelnice osvobo
ditve) in organizirala zabavne prire
ditve - 2. shod mladih Kamniča-
nov. 

Tov. Marinič je zaključil svoje 
poroč i lo z besedami, da naše finanč
no poslovanje še vedno bremenijo 
stari r ačun i , k i j ih prejšnje vodstvo 
ni poravnalo. Prav tako je problem 
prostora še vedno aktualen in posta
ja tudi vse bolj pe reč . V prostorih 
O K Z S M S se zadržuje vedno več 
mladincev in delo je vedno bolj 
o t e ž k o č e n o . 

delo, zato smo morali izvolit i nove 
člane. 

Ob koncu seje smo imeli vtis, da 
se je v občinski organizaciji Z S M S 
Kamnik marsikaj spremenilo in kre
nilo po pravi poti . Ta o b č u t e k pa je 
potrdil tudi Aleksander Ravnikar, 
predsednik komisije za mednarodne 
odnose pri R K Z S M S : , .OK Z S M S 
Kamnik je ena izmed" obč insk ih 
organizacij Z S M S , k i so se dvignile 
u slabih k boljšim O K Z S M S in 
imajo vse pogoje, da stopijo med 
najboljše." Pohvalil je tudi akcijski 
program in dodal, da moramo za 
njegovo realizacijo vložiti mnogo 
prizadevanj in truda, mnogo več kot 

S .H. 

Protestna 
izjava 

mladine, 
delovnih 
ljudi in 

občanov 
Kamnika 

Okrutni Frankov zločin 
je dokaz, da fašizem v 
Evropi še ni umrl. Kljub pro
testom vse svetovne javnosti 
se Franco poslužuje najbolj 
nečloveških sredstev za ures
ničitev svojih ciljev. Zato 
mladina, delovni ljudje in 
občani Kamnika skupaj z 
drugimi narodi podpiramo 
vse napredne sile v svetu pri 
njihovem izvajanju ukrepov 
in akcij jjroti fašistični dik
taturi v Španiji. 

Mladina, 
delovni ljudje in 
občani Kamnika 

YalpremT 

, JAVNI PROMET NA ŽELEZNIŠKI PROGI 
KAMNIK—LJUBLJANA? 

Skupšč ina obč ine Kamnik je na svoji zadnji seji. ko je obravnavala osnu
tek dogovora o srednjeročnem planu SR Slovenije 1976 80. sprejela odloč
no zahtevo, da je treba spr ičo položaja v cestnem prometu in stanju naših 
cest ponovno vključiti v javni promet lokalne železniške proge v Sloveniji, 
med njimi tudi kamniško progo. 

Znano je, da je železniško gospodarstvo v soglasju z republiškim izvršnim 
svetom želelo leta 1970 ukini t i kamniško progo in jo seveda tudi podreti, 
kot so to storili z nekaterimi drugimi lokalnimi programi v Sloveniji. O b č i n i 
Kamnik in Domžale sta se skupaj s svojimi gospodarskimi organizacijami 
tedaj zavzeli, da proga ostane in da jo v pogodbenem odnosu izkorišča 
gospodarstvo obeh obč in . Od tedaj ima ta proga značaj industrijskega tira. 
Gospodarske organizacije so v celoti prevzele stroške obratovanja tovornega 
prometa na tej progi. 

Z ustanovitvijo skupnosti za železniški in luški promet in še posebej z 
dogovori, da bodo pokrivale izgube na železnici gospodarske organizacije 
združenega dela, je stopilo v ospredje vprašanje, zakaj kamniško progo 
obravnavati d rugače kot drugo železniško omrežje. Delegati so bili mnenja. 

da je treba to progo ponovno vključiti kot javno,progo v železniški s i s k in in 
še posebej prouči l i možnos t i za ponovno uredbo potniškega prometa na tej 
progi. 

Pred dnevi se je.v Domžalah sestala skupna komis i ja /a ureditev odnosov 
z železniškim gospodarstvom Ljubljana in obravnavala te predloge. Komisija 
je sprejela predlog, da bi zaenkrat sedanji pogodbeni odnos spremenili v 
p o d r o č n o samoupravno interesno skupnost za kamniško progo. Obe občin i 
pa naj predlagata železniškemu gospodarstvu / a samoupravno interesno 
skupnost za železniški in luški promet, da bo prouči la pogoje za uvedbo 
javnega in tudi potniškega prometa na tej progi. (Gospodarstvo v obeh obč i 
nah pa naj bi skušalo doseč i povečanje prevozov blaga za svoje potrebe po 
železnici. Hkrati pa naj tudi železniško gospodarstvo poskrbi za boljše 
vzdrževanje objektov in naprav kol doslej. 

(»lede na veliko obremenitev naših cest. na veliko gostoto avtomobilskega 
prometa in na varčevanje z energijo, so predlogi za ponovno uvedbo javnega 
prometa d ružbeno utemeljeni. Pr ičakujemo, da ne bo ostalo samb pri pred
l o g i h | . . s. 

RAZPRAVE O SKUPNI PORABI 

ODLOČIMO SE P R E U D A R N O 
Te dni so v teku razprave v 

temeljnih organizacijah združe
nega dela in v krajevnih skup
nostih o osnutkih programov 
samoupravnih interesnih skup
nosti za prihodnje leto. Bolj 
preprosto povedano, delavci 
razpravljajo in odločajo o tem, 
za koliko in za katere naloge na 
področju izobraževanja, otro
škega varstva, zaposlovanja, 
raziskovanja in pokojninsko-
invalidskega zavarovanja bodo v 
prihodnjem letu prispevali del 
svojega dohodka. 

Letošnje dogovarjanje ima 
zlasti tele značilnosti nasproti 
dosedanjim: 

Niti republika niti občina 
nista vnaprej pripravili nekih 
bilanc in izračunov o porabi, 
pač pa naj delovni ljudje v raz
pravah povedo, katere naloge 
poleg osnovnih, ustavno dogo
vorjenih, bodo še financirali, 
oziroma tudi to, kakšna naj bo 
raven uresničevanja osnovnih 
nalog. 

Delovni ljudje razpravljajo 
tudi o programih razvoja krajev
nih skupnosti in njihovem fi
nanciranju. To pomeni uresni
čevanje ustavnega načela, da 
delavec v združenem delu odlo

ča o tem, koliko sredstev bo iz 
svojega dohodka namenil za 
kritje svojih potreb v kraju, kjer 
živi. 

Zelo pomembna je tudi ugo
tovitev, da bodo delavci potre
be po izboljšanju šolskih pro
storov, otroškega varstva, po 
boljši in učinkovitejši zdrav
stveni službi itd., kar vse prispe
va k večji produktivnosti in 
učinkovitosti gospodarstva, so
očali z neposrednimi potrebami 
v proizvodnji, torej s predvi
devanji o razvoju delovne orga
nizacije, in ob tem ugotavljali, 
koliko denarja lahko namenijo 
za te potrebe iz razpoložljivega 
ustvarjenega dohodka. To je 
pravzaprav osrednji pomen do
govarjanja oz. menjave dela. 

Zato se bo treba o tem temelji
to pogovoriti in preudarno od
ločiti za najbolj sprejemljivo 
rešitev. V te razprave se morajo 
še posebno zavzeto vključiti 
delegacije za samoupravne inte
resne skupnosti in seveda dele
gati izvajalcev, torej tistih ko
lektivov, k i skrbe za uresniče
vanja programov. To so šole, 
otroški vrtci, kulturni zavodi, 
zdravstveni dom in drugi. 

Na kratko še o poteku dogo
varjanja. Izvršni organi samo
upravnih interesnih skupnosti 
so pripravili osnutke delovnih 
programov, ki so jih objavili v 
prilogi Kamniškega občana. O 
leJi osnutkih bo tekla razprava 
po zborih delovnih ljudi, dele
gacijah za samoupravne inte
resne skupnosti, v samo
upravnih organih, na zborih 
občanov in drugod do 10. no
vembra. Na podlagi pripomb 
bodo izvršni odbori pripravili 
predloge programov, ki jih bo 
potrebno medsebojno uskladiti 
v okviru koordinacijskega od
bora. To naj bi bilo opravljeno 

do 20. novembra. Takoj nato 
naj bi predloge programov sku
paj s sklicem sej vseh skupščin 
samoupravnih interesnih skup
nosti poslali delegacijam. Skup
ščine naj bi usklajene predloge 
programov' in finančne načrte 
sprejele v času do 10. decembra 
letos. O teh dokumentih bosta 
hkrati razpravljala tudi zbor 
združenega dela iz zbor krajev
nih skupnosti občine skup
ščine. Tako bi bilo mogoče še v 
mesecu decembru podpisali 
družbeni dogovor o skupni 
porabi za leto 1076. 

F . Svetelj 

SODELOVANJE 
OSMIH OBČIN 

Gospodarske pa tudi druge delovne organizacije s področ ja d ružben ih 
dejavnosti osmih pobratenih obč in Jugoslavije bodo med seboj še tesneje 
sodelovale. 

Bralcem Kamniškega o b č a n a , še posebej pa delavcem č l anom sindikata, 
je že poznano sodelovanje med obč inami Gor . Milanovac, Kamnik , Kotor , 
Peč, Slav. Požega, Strumica, Travnik in Zrenjanin. 

L0. in 11. oktobra je bil v Travniku delovni sestanek predstavnikov izvrš
nih svetov vseh osmih obč in . Iz Kamnika sta se ga udeležila predsednik IS 
Alfonz Boltar in delegat d ružbenopo l i t i čnega zbora SOb V i n k o Dobnikar. 
Za udeležence je bilo srečanje predvsem delovnega značaja. 

ž** 

KAMNIŠKI 
OBČAN 

št.10 oktober 1 dinar 
GLASILO SZDL OBČINE KAMNIK 

PROTESTNO ZBOROVANJE 
6. oktobra 1975 je komisija za mednarodne odnose pri O K ZSMS 

Kamnik organizirala protestno zborovanje mladine, delovnih ljudi in 
občanov Kamnika proti fašis t ičnemu terorju v Španiji. 

O aktualnih dogodkih v Španiji je govoril sekretar O K Z S M S Ka
mnik Franc Pestotnik, protestno izjavo pa je prebral podpredsednik 
komisije za mednarodne odnose pri O K ZSMS Kamnik Iztok Povše. 

Protestnega zborovanja seje udeležilo prek 800 mladih, o b č a n o v 
in delovnih ljudi. 

Prvi dan je bil posvečen ogledu in spoznavanju proizvodnje v tovarni 
vžigalic Dolac. v lesnem kombinatu Sebešič , v katerem izdelujejo predvsem 
lesne proizvode za gradnjo stanovanj in poslovnih zgradb in v največjem 
kombinatu konfekcije, galanterije in obutve Borac. Posebno za Borac, 
k i ima v raznih mestih Jugoslavije osem velikih trgovskih hiš, veliko pa tudi 
različnih drugih trgovin, jo pa tudi med velikimi izvozniki , je m o ž n o 
ugotoviti, da je tovarna modernizirana in da je vsa njegova proizvodnja od 
surovine do končnega izdelka na t e k o č e m traku. Pravzaprav so delegacije 
lahko opazile v vseh treh tovarnah veliko prizadevanje delovnih kolektivov v 
stremljenju k modernizaciji. 

Drugi dan je veljal delovnemu sestanku delegacij. Vodi l gaje predsednik 
izvršnega sveta obč ine travnik tovariš Avdo Maglič. 

Na sestanku so delegati zadovoljivo ocenili dosedanje sodelovanje obč in
skih sindikalnih svetov, drugih d ružbenopo l i t i čn ih organizacij in občinskih 
skupščin teh mest in menili, da bi morali priti do tesnejšega in neposrednej-
šega sodelovanja tudi med gospodarskimi in drugiitti delovnimi organiza
cijami Vendar slednje še ni prišlo do posebnega izraza, razen v nekaterih 
posameznih primerih. 

Zato so delegati ob razpravi prišli do zakl jučka, da obč insk im skupšči
nam posredujejo informacijo, v kateri predlagajo tesnejši stik med sorodnimi 
gospodarskimi organizacijami po panogah, kot so kovinsko predelovalna, 
lesno predelovalna, kemična , usnjarska, živilska, trgovina itd. Pri tem nač inu 
sodelovanja bi prišlo do neposrednega dogovarjanja in sporazumevanja med 
predstavniki in samoupravnimi organi gospodarskih organizacij teh panog. 

V kolikor se bodo obč inske skupšč ine in gospodarske organizacije opri
jele pobude delegacij izvršnih svetov, so se predstavniki odloči l i , da b i b i l i 
neposredni dogovori gospodarstvenikov o sodelovanju v Zrenjaninu s pod
ročja kmetijstva, živilske industrije in trgovine, v Gornjem Milanovcu kovin
sko predelovalne, v Strumici tekstilne, v Kamniku s področ ja lesno predelo
valne industrije, v Kotoru pa turizma in gostinstva. 

Govora je bilo tudi o sodelovanju na kulturno prosvetnem p o d r o č j u , 
področ ju vzgoje in izobraževanja, na špor tnem in telesnovzgojnem področ ju , 
pri č čemer je bilo že nekaj uspešnega sodelovanja predvsem med bližnjimi 
obč inami , vendar bi bilo treba tudi v tej smeri napraviti še več. 

Skratka pobratenje osmih o b č i n kot svečan d ružbenopo l i t i čn i akt naj b i 
bilo podlaga in spodbuda za nadaljnje poglobljeno koristno sodelovanje na 
vseh področj ih dejavnosti. 

-nc 

Predzadnje naselje 
v kamniški občini dobilo 

pitno vodo 

Vodovod na Brezju je b i l 14. oktobra 1975 odprt za uporabo 
vaščanom Brezij. Brez svečanost i , le z odkritjem ventila so delavci 
Komunalnega podjetja Kamnik Brezjanom omogoči l i , da se uresniči 
desetletja stara želja prebivalcev. Vaščani so prispevali denarna sred
stva od 1000 N din do 6000 N din jastnih sredstev p a č od m o č i 
gospodarstev, samo eno gospodarstvo je prispevalo 3500 d in . Vsak 
lastnik vikenda je moral prispevati 6500 din. 

Vsaka kmetija je morala udarniško delati po 300 ur', kar pa je bilo 
premalo, saj so mnogi naredili več. Prispevek je dala tudi Skupšč ina 
obč ine Kamnik in KS Kamniška Bistrica. 

Prav tako je k izgradnji vodovoda pripomogla delovna akcija O K 
ZSMS Kamnik, katere se je udeležilo preko 300 mladincev, k i so 
sodelovali pri izklopu 2500 m vodovodne trase. 

K . F . 



KAMNIČANI 
V ZREN JANINU 

Iz Zrenjanina seje vrnila skupina 45 kamniških sindikalnih delav
cev, ki so v okviru „Karavane delavske solidarnosti 75" obiskali 
sindikalne delavce v tem vojvodinskem mestu. Skupaj s Kamničani 
so bili tri dni gostje Zrenjanincev tudi sindikalni aktivisti iz Gor
njega Milanovca, Peči, Travnika, Slavonske Požege, Strumice in 
Kotorja. Vsa ta mesta že več let sodelujejo in vsako leto obiščejo 
drug kraj, kjer priredijo „karavano delavske solidarnosti." 

Letos je bilo srečanje sindikalnih delavcev že osmo po vrsti in 
vsakood omenjenih jugoslovanski!) mest je že bilo gostitelj srečanja, 
na katerem si udeleženci izmenjajo izkušnje pri delu sindikalnih 
organizacij, delu samoupravnih organov in se seznanijo s problemi 
družbenoekonomskega razvoja vseh sodelujočih krajev. Dosedaj je 
na „Karavanah" sodelovalo več kot 3.000 delavcev iz vseh republik 
in avtonomnih pokrajin. 

Letošnje srečanje v Zrenjaninu je bilo nadvse veličastno, saj so 
domačini zelo prisrčno sprejeli goste. Veliko domačinov je stalo ob 
obeh straneh ceste, kjer so se gostje vozili v dolgi povorki. Posa
mezne predstavnike sodelujočih so po stari bački navadi peljali v 
starinskih vozovih s konjsko vprego po zrenjaninskih ulicah. Gostje 
so si ogledali številne zrenjaninske znamenitosti in po skupinah 
tudi vse važnejše gospodarske organizacije, kjer so se seznanili z 
njiho> imi problemi. 

Udeleženci „Karavane" so se dogovorili, da bodo tudi v prihod
nje nadaljevali s srečanji, vendar bodo vsebino prilagodili v tistem 
letu najbolj aktualnim problemom naše družbe. Vzpodbudili pa 
bodo kulturna in športna društva, da v prihodnje še tesneje sodelu
jejo. Enako velja za občinske skupščine, ki so lani v Travniku 
podpisale listino o pobratenju. 

Ž e sedaj sodelujejo nekatere gospodarske organizacije, ki si iz
menjujejo surovine in polproizvode ter se tako vključujejo v vse
stransko izmenjavo. Vendar bi kazalo prav to sodelovanje še razši
riti, zato bodo še letos organizirali srečanje gospodarstvenikov, k i 
bodo proučili vse možnosti gospodarskega sodelovanja. Prav tako 
sodelovanje pa bo poleg prijateljskih vezi še bolj utrdilo stike med 
pobratenimi občinami in sindikalnimi organizacijami vseh osmih 
sodelujočih občin. 

S SEJE OBČINSKE SKUPŠČINE 

Prednost posodobljanju dela 

V spomin na 
dr. Petra Deržaja 
Dopoldne 25. decembra 1944 se je skupina utrujenifi in 

lačnih borcev razkropila po hišah v Češnicah, da bi se ogreli. 
Z nasprotne strani so se približali Nemci. Umik je bil skoraj 
nemogoč in padale so žrtve. Rafal je zadel tudi dr. Petra 
Deržaia partizanskega zdravnika. 

D O R E D R O I E N I K M E D G O V O R O M O B S P O M E N I K U 

Četrtega oktobra so odkrili spomenik v njegov spomin. 
Dr. Jože Beniger namestnik dr. Petra Deržaja IV. operativne 
cone je spregovoril njegovemu liku. Dr. Pavla Jerina Lah pa 
se je v imenu sekcije za partizansko zdravstvo pri slovenskem 
zdravniškem društvu zahvalila vsem, ki so prispevali delež k 
postavitvi spomenika. 

Spomenik je odkril dr. Vinko Dimitrovič. Luka Pirš, apo-
tekar IV. operativne cone, je obudil spomine na srečanje z dr. 
Deržajem Moški pevski zbor Solidarnost pod vodstvom tov. 
Viktorja Mihelčiča je zapel partizanske pesmi. 

Jožica Hribar, Danica Bajde, Marjana Hribar, Ljubica 
Kadunc, Mojca Drolc pod vodstvom tov. Vide Drovenik so 
recitirale pesmi. Janez Kurent, član slovenskega narodnega 
gledališča, je z recitacijo Partizana zaključil slovesnost, ki 
nam bo vsem ostala v spominu do borca za svobodo dr. Petra 
Deržaja, na tovariše, ki so padli za svobodo, na vaščane 
Češnic, ki so nudili streho in pomoč našim borcem. 

K. F. 

Izšel je bilten Glasilo 
OO ZSMS Kamnik 

V skladu z akcijskim programom 
dela O K ZSMS in Centra za obve
ščanje in propagando je komisija za 
interno obveščanje izdala Bilten, k i 
nosi tokrat še stari naslov, vendar bo 
že prihodnji mesec izšel v novi 
opremi in z novim imenom. ' 

Kaj narn prinaša Bilten, k i j e izšel 
v nakladi 500 izvodov? Na mestu 
uvodnika se prvič pojavlja idejnopo-
litična rubrika, k i bo odslej stalna in 
bo prinašala odgovore na aktualna 
vprašanja. Izčrpno je p o r o č d o o 2. 
seji O K Z S M S . nato pa slede č lanki 
o delu posameznih O O Komende 

(mladinska veselica, O O na šport
nem troboju), Most, č lanke pa so 
prispevali tudi sekretarji za informa
cije iz O O organov DPS in Stola. 

Skromna je literarna priloga na 
koncu, zato bo potrebno razpisati 
literarni na t eča j , saj so vrata široko 
odprta vsem, k i pišejo in ustvarjajo, 
pa nimajo možnos t i za objavo. Za l 
pa ugotavljamo,da tudi sekretarji za 
informacije v posameznih O O ne 
opravljajo svojih nalog in ne poro
čajo o delu svoje organizacije. 

C P 

Zbori občinske skupščine so 
na skupni seji, v septembru, 
podprli prizadevanja skupščine 
SR Slovenije pri izdelavi 
OSNUTKA DOGOVORA O 
DRUŽBENEM P L A N U SRS 
ZA OBDOBJE 1976-1980 ter 
dali soglasje za sprejetje. Pouda
rili pa so nujnost doslednega 
uresničevanja ustavnega načela, 
da so delovni ljudje in občani 
osnovni nosilci planiranja pri 
nadaljnjem gospodarskem in 
družbenem razvoju. Načrto
vanju novih zmogljivosti ter še 
posebej modernizaciji tehnolo
ških postopkov je potrebno 
posvetiti veliko več pozornosti. 

Ker v pregledu investicij v 
aneksu k dogovoru ni bila zaje
ta nobena kamniška organi
zacija združenega dela, so se 
delegati na predlog izvršnega 
sveta odločili, da TOZD teme
ljiteje proučijo osnutek dogovo
ra in aneks ter ugotovijo svoje 
cilje in se v sodelovanju z 
gospodarsko zbornico vključijo 
v dogovarjanje o družbenem 
planu. 

Čimprej je potrebno izobli
kovati sistem, metode in posto
pek usklajevanja razvojnih inte
resov med posameznimi nosilci 
planiranja, bolj upoštevati stabi
lizacijsko usmeritev v razvoju, 
še zlasti pri racionalizaciji neka
terih družbenih dejavnosti. 
Temeljne organizacije združe
nega dela bodo morale usklaje
vati svoje programe s smerni
cami v družbenih dogovorili in 
samoupravnih sporazumih in se 
s tem vključili v proces nasta
janja družbenega plana ter s 
samoupravnimi interesnimi 
skupnostmi uresničevati skup
no dogovorjene cilje v okviru 
dohodkovno soodvisnih repro
dukcijskih povezav. Osnutek 
dogovora o osnovah srednje
ročnega plana občine Kamnik 
pa naj bi do 15. novembra pri
pravil izvršni svet. 

Skupščina je nadalje obrav
navala ANALIZO < POSLOV
NEGA USPLI1A ORGANIZA

CIJ ZDRUŽENEGA DELA IN 
URESNIČEVANJE PROGRA
MOV SAMOUPRAVNIH INTE
RESNIH SKUPNOSTI V 1. 
POLLETJU 1975. Sprejela je 
tudi konkretne sklepe v zvezi z 
izvajanjem stabilizacijskih ukre
pov. OZD ali TOZD, ki so v 1. 
polletju poslovale z izgubo, 
bodo čimprej morale proučiti 
vzroke in poskrbeti za odpravo 
takega stanja. Posebno skrb pa 
bodo morale posvetiti ustrez
nejši notranji prerazdelitvi do
hodka in obveznosti med 
TOZD ter financiranju skupnih 
služb na podlagi programov. V 
akcijo za uresničitev stabiliza
cijskih programov TOZD pa bo 
treba pritegniti vse delovne 
ljudi in se ne zadovoljiti le z 
dogovori v krogu družbenopo
litičnih vodstev in strokovnih 
služb. Glede uresničevanja 
programov SIS je ugotovljeno, 
da le-ti ne presegajo predvidene 
rasti v 1. polletju. Pregled 
uresničevanja letošnjih progra
mov naj bo sestavni del predlo
ga programov za naslednje leto, 
let i so tudi objavljeni v tej šte
vilki Občana. 

Ena. osrednjih točk dnevnega 
reda je bila tudi razprava o 
A K T U A L N I H PROBLEMIH 
NADALJNJEGA RAZVOJA 
KRAJEVNIH SKUPNOSTI V 
SR SLOVENIJI IN V OBČINI 
KAMNIK. Vzbudila je veliko 
pozornost delegatov, saj so tudi 
o tem gradivu piedhodno veliko 
razpravljali. Na seji so poudarili, 
da mora priti do tesnejše pove
zanosti med delegacijami za 
občinsko skupščino in za SIS z 
delovnimi ljudmi in občani v 
krajevni skupnosti. Za dosego 
tega cilja pa je potrebno bolj 
uveljavljati zbore občanov in 
delovnih ljudi, javne razprave, 
ankete, zbore stanovalcev in 
druge oblike neposrednega izra
žanja. Za nadaljnji razvoj pa je 
nujno tudi pospešiti sodelo
vanje med krajevno skupnostjo 
in TOZD, kar je še posebej 
pomembno v sedanji fazi obli-

Brigada dr. Emila Oražma 
že drugič 

na Kamniškem sedlu 
4. in 5. oktobra je 22 briga

dirjev brigade dr. Emila Orožna 
sodelovalo na delovni akciji 
Kamniško sedlo 75. Delali so 
izkop za nov. prizidek h koči in 
hkrati zasipavali vodni zbiral
nik. 

Komandant brigade je bil 
tudi tokrat tovariš Ivan Mušič; 
saj je komisija za MDA pri OK 
ZSMS pripravila akcijo v sode
lovanju s PD Kamnik. 

Ob zaključku akcije je briga
da dobila pohvalo komandanta, 
saj so brigadirji naredili več, kot 

je bilo v načrtu. Posebno poh
valo za požrtvovalnost, vestno 
delo in tovariške odnose pa so 
dobili naslednji brigadirji: Stane 
Močnik, Irena Simon, Zdenka 
Povšc, Tone Štele, Milan Pre
šeren, Marjan Poltlin, Anka Šle-
bit\ Ljubisav Radenkovič, Jože 
Kemperle, Metka Potočnik in 
Janez. Benkovič. 

Tudi to pot so izdali Briga
dirja, ki pa je zaradi tehničnih 
težav izšel v dolini, naslednjega 
dne, v nakladi 60 izvodov. 

CP 

B R I G A D I R J I N A KAMNIŠKEM S E D L U 

MLADINSKA GASILSKA DESETINA 1. V 2ALCU 
G D Srednja vas se je udeležilo republiškega tekmovanja gasilskih 

desetin v Žalcu, k i je bil 27. in 28. 9. 1975. Tekmovali sta dve 
mladinski desetini. Eno so sestavljali samo fantje, drugo pa tudi 5 
deklet. 
Dosegli sta 1, mesti na republ iškem nivoju. 

Na njihov uspeh smo vsi o b č a n i KS Srednja vas zelo ponosni in 
jim želimo še v b o d o č e takšnih uspehov. 

Z . M . 

kovanja in sprejemanja srednje
ročnih načrtov. To pa pred
vsem zaradi tega, ker je nujno, 
da o programih krajevnih skup
nosti in samoupravnih interes
nih skupnosti razpravljamo isto
časno zaradi usklajevanja po
treb in možnosti. Predlagali so 
tudi, da se s 50 % pologa opro
stijo vse investicije, ki se finan
cirajo iz samoprispevka, pri tem 
pa je treba upoštevati tudi pro
stovoljne akcije občanov in kra
janov. Za učinkovitejše urejanje 
komunalnih vprašanj, so pouda
rili, da je potrebno takoj začeti 
z vsebinskimi, organizacijskimi 
in kadrovskimi pripravami za 
sprejem sporazuma o'ustano
vitvi komunalne skupnosti v 
občini. 

V nadaljevanju so zbori 
občinske skupščine sprejeli še 
PREDLOG DRUŽBENEGA 
DOGOVORA O NAČINU 
UPORABE IN UPRAVLJANJA 
S SREDSTVI SOLIDARNOSTI 
ZA ODPRAVLJANJE POSLE
DIC N A R A V N I H NESREČ IN 
PREDLOG SKLEPA K TEMU 
DOGOVORU, PREDLOG 
SKLEPA O PRENOSU USTA
NOVITELJSKIH PRAVIC 
DOMA UPOKOJENCEV NA 
SIS ZA SOCIALNO 
SKRBSTVO. Na predlog komi
sije za volitve, imenovanja in 
kadrovska vprašanja je skup
ščina imenovala Janeza SITAR
JA za ravnatelja osnovne šole 
Komenda-Mostc. 

Tomo MALINARIČ 

Prispevek 
mladih 

Predsedstvo OO ZSM 
Komenda je na spodbudo 
KS Komenda organiziralo 
delovno akcijo za ureditev 
okolice avtobusne postaje v 
Komendi. Največ zaslug za 
uspeh akcije ima predsed
nica OO ZSM Komenda 
Dani Grošelj. V delovnih 
popoldnevih 10., 11. in 18. 
septembra se je na akciji 
zvrstilo skupno dvaindvajset 
mladincev. 

Krajevna skupnost name
rava obcestni pas pod 
Šmidovim in bivšim šolskim 
vrtom zasejati s travo in 
zasaditi grmičevje. Pod lipo 
na križišču bodo postavili 
klopi in vrtno svetilko. 

Preden se bo dela lotil 
vrtnar, je bilo seveda treba 
odstraniti rušo in pripraviti 
teren za dovoz prsti. To je 
bila naloga mladinske delov
ne akcije. 

Upamo, da se bo sodelo
vanje mladih in krajevne 
skupnosti nadaljevalo, saj je 
obojestransko koristno. Kra
jevna skupnost namreč fi
nančno podpira večje akcije 
komenških mladincev, zato 
je prav, da tudi mladi kaj 
storimo zanjo, saj smo konč
no tudi mi člani te skup
nosti. To je hkrati edini vir 
pomoči, saj OO ZSM Ko
menda še ni dobila nobenih 
dotacij. Založnik Mojca 

V razpravi 
delovni program 

občinske skupščine 
Predsedstvo in izvršni svet občinske skupščine sta pripravila 

osnutek delovnega programa skupščine do julija 1976. Že meseca 
junija le tos je p redseds tvo o b č i n s k e skupščine p o z v a l o vse deleg**" 
cijc, naj pošljejo svoje predloge o tem, katera vprašanja in probleme 
naj bi delegacije obravnavale n a občinski ravni, torej na sejah skup
ščine. Odziv delegacij ni bil zadovoljiv, zato je predsedstvo na pod
lagi dosedanjega dela skupščine in problemov, k i so bili zaznani pri 
tem delu, na osnovi nekaterih temeljnih družbenih dokumentov, 
pripravilo delovni osnutek programa, k i ga je posredovalo v razpra
vo vsem delegacijam. 

Programska usmeritev dela občinske skupščine v prihodnjem 
obdobju izhaja predvsem iz naslednjih najpomembnejših družbenih 
nalog: 

nadaljnjega uresničevanja ustave in dokumentov zveze komu
nistov, 

- oblikovanja srednjeročnih programov gospodarskega in družbe
nega razvoja, 
krepitve samoupravnih odnosov in delegatskega sistema v zdru
ženem delu, krajevnih skupnostih in samoupravnih interesnih 
skupnosti in 
pospešenih prizadevanj za ustalitev naših gospodarskih gibanj. 
Občinska skupščina bo v tem obdobju posvetila posebno pozor

nost sprejetju družbenega dogovora o družbenem planu občine 
Kamnik za obdobje 1976 - 1980. k i prvič nastaja na podlagi ustav
nih načel, po katerih je nosilec planiranja delovni človek v združe
nem delu in v krajevni skupnosti. V tem obdobju bo skupščina 
sprejela tudi resolucijo razvoja občine v letu 1976 in sodelovala pri 
sprejemanju družbenega dogovora in samoupravnih sporazumov o 
skupni porabi (šolstvo, otroško varstvo, zdravstvo itd.) za leto 
1976. 

Nadaljnje oblikovanje delegatskega in skupščinskega sistema 
narekuje tudi ustrezno dopolnitev občinskega statuta in drugih 
aktov v občini. Pri tem bo treba najti ustrezne rešitve za čimbolj 
učinkovito vključitev samoupravnih interesnih skupnosti v skup
ščinski sistem, za opredelitev ustavne vloge krajevne skupnosti, 
podrobnejšo opredelitev vloge izvršnega sveta in še nekaterih vpra
šanj. [ 

Pri krepitvi samoupravnih odnosov v združenem delu bo skup
ščina dala poseben poudarek spremljanju problemov pri ustavnem 
oblikovanju temeljnih organizacij združenega dela in njihovem po
vezovanju v reprodukcijske celote. 

Med vprašanji s področja gospodarstva velja omeniti sistema
tično spremljanje gospodarskih tokov prek tromesečnih analiz 
poslovanja s posebnim poudarkom tistim TOZD oz. OZD, ki kaže
jo v svojem poslovanju negativna gibanja (izgube itd.). 

Skupščina bo obravnavala tudi probleme trgovine in preskrbe 
občanov v občini in sprejela potrebne ukrepe. Pri tem bo posebno 
pozornost posvetila preskrbi s kmetijskimi pridelki. Na področju 
stanovanjskega in komunalnega gospodarstva bo skupščina sodelo
vala pri oblikovanju samoupravne komunalne skupnosti, pri obliko
vanju politike na področju stanovanjske graditve, še posebno skrb 
pa bo posvetila programiranju in financiranju komunalnega ureja
nja gradbenih zemljišč v občini. Dopolnila bo tudi urbanistični 
program občine. 

Posebna razprava v skupščini bo namenjena tudi problemom 
varstva okolja in ustanavljanju interesnih skupnosti za varstvo oko
lja 

Delegacije in zbori občinske skupščine bodo v prihodnje name
nili še večjo pozornost najpomembnejšim dokumentom, ki jih 
bosta v okviru svojega delovnega programa obravnavali republiška 
in zvezna skupščina. Na ta način želimo doseči, da bo občinska 
skupščina vse bolj postajala mesto, kjer se bodo prek delegatov 
soočali interesi delovnih ljudi in občanov in oblikovala stvarna 
stališča občine do širših družbenih vprašanj. F. S. 
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Trojno praznovanje na Duplici 
Že v prejšnji številki smo 

Poročali, da je na Duplici od 
K do 20. septembra potekalo 
praznovanje 30-letnice osvobo
ditve, 2Š-letnice delavskega 
samoupravljanja v Stolu in 
45-letnice ustanovitve NK Vir
tus. 

Na slavnostni seji delavskega 
Sveta OZD Stol je bilo podelje-

odnosov v Stolu. Tov. Jeglič je 
med drugim dejal, da se je v 
25-letnem razvoju samouprav
ljanje v Stolu že precej pribli
žalo delavcu, da pa bo potrebno 
še veliko storiti, da bo odloča
nje v vseh fazah, od pojava 
problematike prek oblikovanja 
možnih rešitev do sprejetja in 
kontrole izpolnjevanja sklepov 

S P R E V O D D U P L I C A N O V O B S L A V J U „ V I R T U S A ' 

nih sedem zlatih Stolovih pla
ket kot priznanje za prispevek k 
razvoju samoupravnih odnosov. 
Zlate plakete so prejeli: 

Tinko Čičigoj, Berto Kod-
tič, Andrej Koželj, Boris Bav
čar, Silvo Kralj, Franc Lužovec, 
irtg. Peter Skušek. 

Na slavnostni seji, ki so se je 
udeležili poleg nekdanjih čla
nov samoupravnih organov tudi 
Predstavniki občinske skupščine, 
družbenopolitičnih organizacij 
•n republiških sindikatov, je 
Valentin Čičigoj - predsednik 
Prvega delavskega sveta — orisal 
začetke samoupravljanja v Sto
l i Anton Jeglič, predsednik 10 
sindikalne konference, pa je zelo 
objektivno ocenil sedanjo raz
vojno stopnjo samoupravnih 

v rokah delavcev v temeljnih 
organizacijah združnega dela. 

Naslednjega dne zjutraj je 
bila najprej slavnostna povorka, 
ki so se je udležili Stolovi samo
upravljala, predstavniki ZZB, 
pionirji, športniki NK Virtus in 
drugih društev, ki so sodelovala 
na tekmovanjih v počastitev ju
bilejev. Na slovesnosti pred 
Interierom na Duplici, kjer so 
bila podeljena priznanja števil
nim predvojnim članom NK 
Virtus, je med drugimi govoril 
tudi narodni heroj Stane Jer
man. Franc Šturm pa je opisal 
predvojno aktivnost športnega 
društva Virtus in se ustavil zla
sti pri politični dejavnosti dru
štva. 

Po proslavi se je na športnih 
igriščih na Duplici odvijalo 
sindikalno tekmovanje v od
bojki, streljanju, balinanju in 
šahu, odigrana pa so bila tudi 
tri nogometna srečanja. V 
popoldanskem času so se števil
ni udeleženci proslave zadržali 
še na veselici, ki je bila na vrtu 
delavske restavracije Stol. 

Tulij Budau 

G O S T J E IN N E K D A N J I Č L A N I K L U B A N A P R O S L A V I 

r 
Ženske o enakopravnosti 

V letošnjem letu, k i ga je O Z N proglasila za mednarodno leto žensk, se je odbor za d r u ž b e n o e k o n o m s k a 
vprašanja žensk pri obč insk i konferenci S Z D L še bolj vneto lo t i l svoje naloge. Cilj njegovega dela v letošnjem 
letu je temeljito analizirati uresničevanje načela enakopravnosti med spoloma. V juniju je odbor poslal vsem 
T O Z D posebno anketo,' iz katere bo ugotovil, v kakšnih razmerah živijo in delajo zaposlene ženske v naši 
obč in i . 

Skoraj že vse delovne organizacije so nam vrnile izpolnjeno anketo. Zahvaljujemo se j im za njihovo 
sodelovanje! V prihodnji številki O b č a n a bomo že lahko prikazali zelo zanimive podatke o položaju ženske -
proizvajalke, njeni izobrazbeni in starostni strukturi, stanovanjskih problemih, vprašanju otroškega varstva, 
uveljavljanju žensk na vodilnih in vodstvenih položaj ih, samoupravi i n po l i t i čn ih organizacijah. 

A . K . 

IZ GOVORA MIRKA PODBEVSKA-LADA 

OBELEŽJE NA OSNOVČKU 
V spomin na borbo, k i je 

Potekala 10. maja pred 33. leti 
So na vrhu Osnovčka v Tuhinj
ski dolini odkrili spominsko 
obeležje mitraljez - težka bre-
da 28. septembra 1975. Pri 
Postavitvi obeležja so sodelovali 
Poleg članov ZB Šmartno tudi 
mladinci 0 0 ZSMS iz Šmart-
nega. 

Tov. Mirko Podbevšek •-
Lado je izrekel priznanje mla
dini za sodelovanje pri postavit
vi obeležja, ki spominja na 
neenak boj s sovražnikom. 

Znano je, da je bil že leta 
1941, na takratnem kamniškem 
okrožju, formiran kamniški 
bataljon. Ker so Nemci menili, 
da mora biti to področje popol-

„TEZKA B R E D A " N A V R H U O S N O V Č K A 
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noma nemško so z vsemi razpo
ložljivimi silami napadali čete 
Kamniškega bataljona, tako, da 
sb zadnjo t. j . Radomeljsko 
četo. 28. oktobra 1941 napadli 
na Golčaju nad Blagovico in 
tako s tem razbili vse čete. Prva 
četa Kamniškega bataljona se je 
vrnila na kamniški teren febru
arja 1942 po dražgoški bitki in 
je štela 12 mož. 10. maja pa je 
imela že 54 bo. cev. med kate
rimi je bila tudi borka. Tega 
dne nas je bilo v taborišču na 
Osnovčku le polovico, ostala 
polovica je odšla na teren po 
raznih zadolžitvah. Večja pa -
trolajc odšla na Dobrno po 
municijo, ker smo se Že načrtno 
pripravljali za spopad na Osno
včku. Vsem nam se je zdel 
položaj odličen in smo zato 
sklenili, da se ne umaknemo 
preje da pridejo Nemci da 
pošteno obračunamo z njimi. 
Vedeli smo, da nas bodo Nemci 
slej ko prej napadli, zato smo se 
hoteli preskrbeti s prepotreb-
nim strelivom. Toda Nemci so 
obkolili Osnovčck z vseh strani. 
Prcdno so se naše patrulje vrnile 
iz akcij. Nemcev in njihovih 
pomagačev „verfnanov" je bilo 
preko 3000, v taborišču pa nas 
je ostalo 27 mož. Dejansko je 
bil to neenak boj. Čutili smo se 
dovolj močne, imeli smo dobre 
položaje zato smo sovražnike 
izzvali tako, da smo izobesili 
zastavo, ki se je lahko videla v 
Šmartno. V petek 8. maja je 

Drobne 
novice 
Polde Mihelič je raz

stavljal 
V Kranju je v septem

bru razstavljal svoje slike 
slikar Polde Mihelič iz 
Nevelj. Razstavljal je v 
galeriji Prešernove hiše in 
je imel lep uspeh. 

Dva naša doktorja 
znanosti 

Na ljubljanski univer
zi sta promovirala za 
doktorja znanosti dva 
abiturienta kaminske 
gimnazije inž. strojništva 
Franc Rode iz Nožic in 
zdravnik dr. Albert Juter-
šek iz Podgorja. Česti
tamo! 

Nov asfalt na tuhinjski 
cesti 

Med Špitaličem in 
Motnikom pripravlja 
Cestno podjetje iz Ljub
ljane modernizacijo 
ceste. Na odseku med 
Špitaličem in izlivom 
potoka Bele so že pred 
dvema mesecema položili 
700 metrov asfaltnega 
cestišča. Tu so bila cest
na dela najlažja. Čez Belo 
so zgradili nov most, ob
režje pa utrdili z močno 
škarpo. Najtežja so bila 
dela pri znižanju cestišča, 
ker so morali istočasno 
vzdrževati avtobusni in 
voznic promet po cesti
šču. Če ne bi bilo silnih 
nalivov, ki so sproti rušili 
in odplavljali že izvršena 
dela, bi bil že ves del 
ceste pripravljen za asfal
tiranje. 

patrulja 32 sovražnikov prišla 
na ogled terena in ga slikala, 
vendar niso napadli. 

Okrog naših položajev so se 
plazile nemške patrulje- Mi smo 
ves ta dan s podvojenimi 
močmi s krampi kopali strelske 
zaklone, katerih sledovi so vidni 
še danes. Nemci so točno vedeli 
za naše število. To smo ugoto
vili naslednji dan, ko so govorili, 
da so jih pobili 54. 

V nedeljo popoldne so nas 
obkolili ter predvidevali, da nas 
bodo do konca uničili na osam
ljenem lvribčku. To nam potrju
jejo tudi njihove priprave^ saj so 
pripeljali topove in minomete. 
Če bi jim to uspelo, bi se pono
vil Golčaj in bi teren za daljše 
obdobje ostal brez NOV. V 
nedeljo zjutraj seje pričelo stre
ljanje in je prenehalo, ko je bila 
že trda tema. Ljudje so se zbi
rali po vaseh in tarnali, kaj to 
pomeni in kaj bo. Svojci, k i so 
imeli sinove ali može na Osnov
čku, so jokali in se v mislih že 
poslavljali od njih. Razkrinkali 
so se tudi izdajalci, ki so govo
rili „Danes pa bodo dobili 
svoje." Njihove besede in obna
šanje so spremljali naši akti
visti na terenu. Star pregovor 
pravi: kdor drugemu jamo kop
lje, sam vanjo pade", te izdajalce 
je namreč doletela zaslužena 
kazen. Kljub temu se še vedno 
najde kdo, k i se sprašuje: ,,Za
kaj so te posameznike partizani 
likvidirali:' Prav je namreč, da se 
ob takih prilikah to pove. 

V noči iz sobote na nedeljo 
smo se vrnili v taborišče. Na 
Osnovček smo se vrnili iz pre
hranjevalne akcije. Komaj smo 
dobro zaspali je dežurni sporo
čil, da je straža opazila sovraž
nika. Komandir Matevž nas je 
sklical in nam pojasnil položaj. 
Vedeli smo, da bo kmalu borba, 
posebno zalo. ker nas je bilo 
samo 27 in smo imeli malo 
municije. Dobili smo povelje, 
da"1 moramo z municijo varče
vati in da mora vsak strel zadeli 
v živo. Ker smo bili obkoljeni 
smo vedeli, da moramo zdržati, 
do večera, kajti podnevi je bil 
umik nemogoč. Orožje smo 
imeli vsi, nekateri celo po dve 
puški, namreč od tovarišev, ki 
so odšli v dolino v patrole in so 

PROBLEMI ZAPOSLOVANJA V OBČINI KAMNIK 

Potrebna večja načrtnost 
pri povečanju števila 

zaposlenih 
Navadili smo se, da v delov

nih organizacijah pri sprejema
nju novih delavcev računamo le 
z izdatkom, ki ga povzroči 
osebni dohodek delavca. Zato 
se marsikdaj zadovoljujemo s 
površno oceno o ceni živega 
dela in s tem ustvarjamo napa
čen vtis, da je delavec „cenejši" 
od novega stroja in podobno. 
Doslej smo namenili premalo 
skrbi vprašanju, kje bo ta dela
vec stanoval. Ker vemo, da je 
povpraševanje po delavcih v 
naši občini večje od naravnega 
priliva, lahko računamo pre
težno z delavci iz bolj oddalje
nih krajev. Ne pomislimo, kje se 
bo delavec hranil, kje bo imel v 
varstvu oz. šolal svoje otroke 
itd. Za vse to je potrebno precej 
denarja, še posebno, če vemo, 
da so zmog jivosti naših šol, 
otroških varstvenih ustanov in 
drugih ustanov družbenega 
standarda dokaj omejene. 

Ko v delovni organizaciji 
načrtujemo gradnjo novega pro
izvodnega obrata, predvide
vamo denar za zgradbo, za 
stroje in naprave, za surovine 
itd., pozabimo pa na osnovnega 
nosilca proizvodnje delavca 
in njegove potrebe. Če bi upo
števali vse stroške, ki so pove
zani z zagotovitvijo kolikor 
toliko urejenih življenjskih po
gojev delavca in njegove 
družine, potem bi se marsikate
ra investicija pokazala v dru
gačni luči. Zato je prav, da tudi 
zaposlovanje novih delavcev 
obravnavamo kot pomemben 
problem v prizadevanjih za 
ustalitev našega gospodarstva. 

V naši občini smo letos 
predvideli, da se bo število 

zaposlenih povečalo za največ 
3 %. Ta odstotek pa smo pre
segli že v prvem polletju. Števi
lo zaposlenih smo povečali za 
5,2%, v primerjavi z istim ob
dobjem lani. Povedati je treba 
tudi to, da so delovne organi
zacije pričakovale zaposlitev 
712 novih delavcev, zaposlilo 
pa se je zaradi pomanjkanja 
delavcev le 596 novih delavcev. 

Ne gre zato, da bi kakorkoli 
administrativno omejevali zapo
slovanje, pač pa za bolj načrtno 
in vsestransko politiko zaposlo
vanja. Upoštevati je treba tako 
ekonomski kot socialni vidik 
zaposlovanja. Drugi je bil nam
reč cesto zapostavljen. 

Pozorni moramo biti tudi na 
podatek, da je v prvih štirih 
mesecih bilo pokritih komaj 
polovico potreb po kadrih z 
visoko, višjo ali srednjo izo
brazbo, da pa je bilo 16 delov
nih mest na voljo za nepriučene 
delavce; sprejetih pa je bilo 196 
nepriučenih delavcev! Vsekakor 
to ne izboljšuje nezadovoljive 
izobrazbene sestave v delovnih 
organizacijah. Kramp in macola 
ne bosta dvignila naše produk
tivnosti, pač pa le sodobna 
tehnika in tehnologija z uspo
sobljenimi delavci. Že teh 
nekaj dejstev kaže, da se bomo 
morali pri zaposlovanju novih 
delavcev drugače obnašati. V 
občini in tudi širše se bomo 
morali dogovoriti, kateri so 
osnovni pogoji za življenje de
lavca, kako bomo ta standard 
zagotovili in seveda te potrebe 
tudi upoštevali pri računih za 
nove proizvodne investicije. 

F. S. 

vzeli s seboj samo bombe in 
pištole. Imeli smo tudi dva 
puškomitraljeza. Matevž in 
Mohar sta nas hrabrila, hvalila 
naše položaje ter pripovedovala 
b dražgoški bitki. Komand ir 
Matevž je ukazal, da brez nje
govega povelja nihče ne more 
zapustiti položaja. Vsak je šel 
na svoj položaj in nastala je 
mučna tišina. Iz naših zaklonov 
smo opazovali, kako se premi
kajo Nemci, Ko so se približali 
na 50 m, so izpustili volčjaka, k i 
se je pognal ravno proti 
mojemu položaju ter je postal 
prva žrtev borbe. Zapokalo je 
na vseh položajih. Nemci so 
padali, kljub temu pa so njihovi 
poveljniki priganjali vojake 
naprej, vendar se zaradi našega 
ognja niso mogli približati. Ne
kateri so začeli vlačiti svoje 
ranjence in padle navzdol, drugi 
pa so medtem mrzlično strelja
li . Kdor se je dvignil, ga je takoj 
zadela naša krogla. Borba je tra
jala dobro uro; ko so njihovi 
poveljniki videli, da ne morejo 
naprej, so se umaknili, preuredili 
svoje vrste ter ponovno napadli, 
mi pa smo jih vsakokrat spustili 
do primerne razdalje ter jih 
zaustavili. To se je ponavljalo 
vse dopoldne. Komandant 
Matevž je navdušen obšel vse 
položaje. Pri tem je imel triglav-
ko večkrat prestreljeno. Okrog 
ene popoldne je priletela 
„štorklja" in pregledala polo
žaje. Pričeli so nas obstreljevati 
z minami, topovi. Med obstre
ljevanjem so napadli, vendar 
smo jih, ne meneč se za granate 
in mine, ki so padale pred ali za 
naše položaje zaustavili, tako, 
da so mine in granate padale 

tudi po lastnih vojakih. Njihov 
komandant je ves razburjen pre
ganjal svoje vojake v napad. 
Matevž je ukazal, da ga spod-
nesemo. Vido je imel dolgo 
avstrijsko puško, s katero mu je 
odbil nogo. Med njegovim 
vpitjem so ga pričeli reševati. 
Napadi so za nekaj časa prene
hali. Predno so ga rešili, je na 
tem mestu padlo najmanj 20 
sovražnikov. Ob petih popoldne 
so spet navalili z novimi silami. 
Proboj na krogla je zadela v cev 
našega mitraljeza in ga razcefra-
la ter ranila mitraljezca Blaža v 
desno oko tako da je ostal za 
borbo sposoben samo mitralje-
zec Branko. Umaknili smo se na 
višje položaje ter odbijali napa
de vse do noči. Ko so Nemci 
ugotovili, da z obstreljevanjem z 
minami ubijajo svoje ljudi, so se 
na južni strani razmaknili, pa 
smo to izkoristili in se v tej 
smeri prebili čez njihov obroč. 
Ponoči sem ostal na Osnovčku, 
ker sem moral biti pri umiku v 
zaščitnici in se nisem uspel 
umakniti s četo. Bil sem priča, 
ko se je poleg mene ustrelil 
ranjeni Jože Šest. V tej borbi 
smo imeli 5 ranjenih ter izgubili 
že omenjenega tovariša. Nikoli 
nismo mogli točno ugotoviti, 
koliko je padlo Nemcev. 

,,Zato pomnimo" je na 
koncu dejal tov. Lado, „da 
postavljamo obeležje zato, da 
bo spominjalo bodoče rodo
ve na to, koliko smo morali 
žrtvovati za našo svobodo, da 
ne bi nikoli dovolili, da bi nam 
kdorkoli odvzel svobodo, za 
katero je padlo toliko najboljših 
sinov in hčera naše domovine." 

K. F. 

Razstava malih živali 
Rejci malih živali so med 30. avgustom in 1. septembrom pripravili že 

osmo razstavo. To pot so se posebno izkazali golobarji, k i so v 36 kletkah 
razstavili razne pasme, med katerimi so prevladovali golšarji, florentinci, 
pavčki - lastovičarji, beloglavčki in p ismonoše . V 17 kletkah smo videli 
pisane družine kokoši raznih pasem, pave, fazane, race, prepelice, pegatke in 
gosi. Rejea Prešeren in Bernot sta prispevala d ruž ino divjih rac, Pavel Nogra-
šek iz Kosiš pa ljubko srnico, k i je zlasti med otroci imela stalne 
občudova lce . Tudi neutrudljiva opica je nenehno razkazovala plezalne umet
nosti v svoji visoki kletki . Težišče razstave pa so bili zajci vseh m o s o č i h 
pasem od belega orjaka, modrega duna ičana in novozelandca do činči le . 
Zajci so zavzeli 80 kletk. Razstavo so obiskali tudi rejci iz. raznih krajev in 
mnogo živali je kar na razstavi menjalo gospodarje. Obisk je bi l velik, organi
zatorji pa zaslužijo priznanje. | 2 
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Da jih ne bi 
pozabili... 

V 9. številki Kamniškega o b č a n a smo brali lep prispevek pod gor
njim naslovom. Resnica je, da se č a s N O B vse prehitro odmika in da 
vse prehitro pozabljamo na vse, k i so v času N O B žrtvovali svoja 
dragocena življenja za našo svobodo ali pa so kasneje umirali zaradi 
posledic trpljenja. Zato se mi zd i umestno, da se v našem časopisu 
spomnimo tudi tovarišic in tovarišev, žr tev okupatorja, k i so j ih med 
prvimi izselili in j i m zaplenili imetje za utrditev nemškega rajha. B i l i 
so: arhivar kamniškega okraja tov P I R N A T z ženo . O njem mi je ostal 
živo v spominu dogodek, kako je ta stari m o ž imenitno prelisičil 
gestapovce v šentviškem lazselitvenem tabor i šču , kamor so ga priv
lekli z njegovo ženo . K o so preiskali njegovo denarnico, niso našli 
denarja, ker ga je imel skritega za trakom grdo zamaščenega klobuka. 
Malomarno je vrgel svoj klobuk pred gestapovca na mizo, ta pa ga je z 

fiusom sunil z mize. Tako je stari m o ž odnesel ves svoj denar v 
rbijo. Danes je m o ž žal že mrtev. 

Drugi tovariš je b i l nekdanji kamnišk i trgovec Miloš K R A M A R . 
Okupator ga je kot Štajerca aretiral med prvimi . Pobral mu je vse in 
ga zaprl najprej v Begunje, nato v razselitveno tabor i šče v Šentvid. T u 
je moral skozi vse mučen je in trpljenje, k i so ga gestapovci pripeljali v 
svojo zabavo vsak dan dvakrat na tamošnjem notranjem dvor išču . K o 
so b i l i zaporniki i zmučen i do nezavesti, so jih s silo postavljali na 
rtoge in j ih sil i l i , da so morali peti slovenske pesmi. Gestapovci so se 
ob tem krohotal i in se sadis t ično zabavali. Njihovo rjovenje nas je 
običajno zbudilo vsako iutro že ob peti ur i . Tako mučen je je prestal 
tudi znani d ružbenopo l i t i čn i delavec in šolski upravitelj v pokoju 
C I R I L M R Č U N , k i je b i l zaprt v tem tabor i šču . Nekega dne je skozi 
okno skrivaj opazoval mučen j e ; opazil ga je neki gestapovec in ga 
je neki gestapovec in ga privedel na dvorišče, kjer so morali zaporniki 
plezati kot psi prek šolskih k lop i . 

Pokojnega Ivana G O L O B A , učitel ja iz Podgorja so med prvimi 
preselili v Srbijo. Med prvimi izseljenimi v Srbijo sta bila tudi nekda
nji ravnatelj kamniške mestne hranilnice Lojze B I Z J A K z d r u ž i n o in 
tiskar Tone K N E Z . Oba sta preživela razselitveno tabor i šče v Šentvi
du in pregnanstvo v Smederevski Palanki. Prvi je prevzel vodstvo 221 
pregnancev v Smederovski Palanki, drugi pa je bi l njihov ekonom. 
Oba sta danes že pokojna. Toneta Kneza so kasneje ustrelili kot talca. 
Od Kamničanov , k i so b i l i preseljeni v tem času, je b i l še Lojze 
C E B U L J z d ruž ino . Vedno nasmejani Cebuljev ata tudi ni več med 
živimi. 

Tako naj bo ta zapis posvečen prvim internirancem iz Kaninika , s 
katerimi sem b i l deležen vseh „ d o b r o t " pregnanstva, k i pa so danes 
razen enega že vsi pokojni. Ne b i bi lo pa prav, da bi j ih pozabil i . 
Seveda pa j ih je še precej med živimi, k i so morali prav tako skozi vso 
kalvarijo v času N O B . Tem pa zdaj, ko obhajamo 30. obletnico osvo
boditve , od srca želimo še vedno trdnega zdravja in zadovoljstva! 

Morda ne b i bilo n a p a č n o , da b i se našel kdo od naših kronistov, 
k i bi zbral za nekdanji kamnišk i okraj vse podatke o naših interni-
rancih, k i so morali med prvimi zapustiti svoj d o m a č i kraj, k i so 
izgubili svoje imetje, odšli v daljne kraje, od koder se j ih mnogo ni 
vrnilo nikdar več . Čeprav j ih je bi lo več, k i so imeli s rečo , so vsa štiri 
leta preživeli doma in j ih vojna ni prizadela, nekaterim pa je celo prav 
prišla. 

Nace Vodnik 

ZANIMIVI RAZSTAVI 
NA ZAPRICAH 

Začetek 
gledališke sezone 

Razstava slik spomenikov 
NOB na območju kamniške 
občine, ki se je od občinskega 
praznika raztegnila še v mesec 
september, da so si jo mogli 
ogledati tudi šolarji, je bila med 
najbolj obiskanimi v tem letu. 
Prišlo je tudi več skupin od dru
god. Ugodno so sprejeli naša 
prizadevanja za upodobitev več
jega dela spomenikov, med ka
terimi jih je nekaj tudi umetni
ških. 

Kamnik na našem podeželju, so 
bile v zelo slabem stanju, od
delek za restavratorstvo pri 
Akademiji za likovno umetnost 
v Ljubljani pa jih je restavriral 
in rešil propada. 

Druga razstava pa zajema 
restavrirane baročne portrete iz 
Glavarjeve knjižnice v Komen
di, med njimi tudi portret Petra 
Pavla Glavarja. Razstava nam 
nudi priložnost, da vidimo vse 
postopke restavriranja, k i jih je 

Letošnjo gledališko sezono v 
Kamniku je odprlo Slovensko 
ljudsko gledališče iz Celja, k i se 
nam je predstavilo 10. oktobra. 
Pod režijskim vodstvom Mirča 
Kraglja so nam igralci interpre
tirali Finžgarjevo ljudsko igro 
Razvalina življenja. 

Lenčko, Urhovo hčer, je 
odrsko prepričljivo, na nekate
rih mestih že kar pretresljivo 
tragično, odigrala Jadranka 
Tomažičeva. V prvem dejanju 
je naivna, mladostno vihrava; 
ob počasnem telesnem in du
ševnem propadanju pa spozna
vamo vso tragiko in nesmisel 
zakona, kjer nikoli ni bilo lju
bezni, kjer glavno vlogo igra 
gospodarska moč, veljava in 
denar. Smrt je zanjo edina reši
tev. Miro Podjed v vlogi Marti
na, njenega moža, je svojo vlogo 
odigral dobro, vendar je bil 
premalo poudarjen njegov psi
hološki prehod iz zapeljivca 
(kot njegova prva žrtev je nasto
pila Jana Šmidova v vlogi Tone) 
v ljubečega moža in morilca 

lastne žene na koncu. NjegO 
nastop je bil ob sijajni Le« 
čkini igri premedel. 

V drugih vlogah so nastopili 
Jože Pristov (kot Leričkin oče) 
Bruno Baranovič (Ferjan! 
Bogomir Veras (kmet Sirk) I 
Nada Božičeva v vlogi potovki 
Mice. 

Ker se je režiser odločil D 
obliko odprte realistične igre, j1 

nekoliko motila folklorrf 
dekorativna scena Svete Jov» 
novic. Kljub vsem ta 
pomislekom pa smo zadovolji' 
zapuščali dvorano, saj je opf1 

slovenskih ljudskih iger zeli 
skromen in predstavlja Finžgaf 
jeva Razvalina življenja nje' 
vrh. c 

M A L I O G L A S 

Najdena je r o č n a moška ura 
na o b m o č j u od Kavarne do 
Skupšč ine o b č i n e Kamnik. 

Uro lahko dobite v Skupščini 
obč ine Kamnik, soba št. 43 M 
nadstropje. 

M E D O B I S K O V A L C I JE P O S E B N O ŠTEVILNA M L A D I N A 

1 V Renesančnem pritličju 
gradu Zaprice pa so 1. oktobra 
spet odprli dve razstavi. Prva 
nam prikazuje slike na steklo, 
kakršne so izdelovali v naših 
krajih v domačih preprostih 
obrtniških delavnicah, potem 
ko so jim za to vrsto slikarije 
dali pobudo tuji krošnjarji, ki 
so jih prodajali na sejmih in 
božjih poteh. Take slike so se 
pri nas uveljavile v drugi polo
vici osemnajstega stoletja kot 
zunanji okvir „bohkovega 
kota" v kmečkih izbah, izde
lovali pa so jih izključno samo 
na Gorenjskem. Razstavljene 
slike, ki jih je zbral Muzej 

izvršil Zavod za spomeniško 
varstvo v Kranju in pri tem 
odkril vse kasnejše preslikave in 
doslikave. „Restavrirani baroč
ni portreti bodo bogato dopol
nilo knjižnici Petra Pavla Gla
varja v Komendi, ki sodi med 
redko ohranjene kulturne vred
note I X. stoletja," zaključuje 
obsežno strokovno razčlenitev 
razstavljenih portretov in prikaz 
o slikarju Daniclu Savoyi, ki naj 
bi naslikal originale, kustos 
zavoda tov. Olga Zupanova. 
Razlago k razstavi restavriranih 
slik na steklo pa je oskrbela tov. 
Majda Fistrova. 

I. Z. 

Solidarnostna 
ljubljanskem Radiu 

Ženski pevski zbor delavsko prosvetnega druš tva Solidarnost iz Kamni'1' 
je te dni gostoval tudi v studiu 14 ljubljanskega Radia. Tam so zapeli v 
pesmi, k i so j ih vse posneli na magnetofonski trak. Med pesmimi domač ih 1 ' 
tujih avtorjev, k i so j ih Kamničanke zapele na radiu, so tudi nekatere, k i ' 
jih na št udirali šele pred nekaj dnevi. Posebno pozornost pa so vzbudile,' 
zborovskimi pesmimi skladatelja Clemensa non pape, Leonarda Lachenij1 

Matije Tomea in Emila A d a m i č a . Uspele so tudi narodne pesmi v prired' 
znanih skladateljev. 

Kamniški ženski zbor, k i poje šele od sredine letošnjega februarja, je I 
hitrodokaz;i l , dase z neumornim in vztrajnim delom lahko v najkrajšem ča* 
doseže primerno pevsko raven. Seveda, pa gre posebna pohvala znanen* 
pevovodji in skladatelju Viktorju Mihelčiču, k i j e z veliko vnemo in zanoso* 
uspel tako hitro uvežbat i pevke. 

Kamničanke bomo poslušali na ljubljanskem radiu predvidoma čez me*1 

dni. Takrat pa bodo v Ljubljani posneli tudi moški zbor kamniške Solidal 
nosti. 

-t 

V drugi polovici 14. stoletja so v upravljanju Kranjske nastopile znatne 
spremembe, ker so neke manjše okoliše upravno združili v večje enote. To je 
seveda vplivalo tudi na razdelitev pravosodja po okrožjih. Tako so se obl iko
vala deželna sodišča, k i niso samo izvrševala sodne oblasti, ampak so tudi 
pobirala davke. T o nam pr iča d a v č n a knjiga iz leta 1400, k i ima za Kamnik 
naslov: Zaznamba vseh zemljiških davšč in in dohodkov mesta in sodišča v 
Kamniku (all zins nuez gult und rennt). Pisava je zelo lepa in raz ločna 
Višina davka jc izražena z r imskimi številkami, denarna enota pa so oglejski 
novci k i so b i l i takrat najbolj razširjeni po naših krajih. Po letu 1360 so bi l i 
n a m r e č v veljavi v glavnem beneški šilingi, tako da za sodne okoliše Kranj in 
Kamnik najdemo v tej dobi o z n a č e n samo beneški denar. Proti letu 1400 pa 
prevladujejo dunajski in oglejski pfeningi (Wiener und Agier). V omenjeni 
davčn i knjigi so imenovani samo oglejci (aglerji), k i j ih bomo tudi mi ozna
čili s č r k o a, da ne bi č r k o o za arabskimi številkami zamenjali za n ič lo . 
Ž i tne mere so v davčn i knjigi o z n a č e n e z mero ali mernikom (scheffl). 
Nikjer nam ne povedo, kol iko je držal takratni mernik, gotovo pa je, da so 
imeli v razl ičnih pokrajinah raz l ične mere. 

V naši davčn i knjigi je zabe leženo , da je b i l običajni vsakoletni davek 
mesta Kaninika 42 mark oglejcev dvornih dajatev (marka je tu utežna 
enota), med drugimi dajatvami pa plačajo obr tniki mitnino, k i j e kaj različ
na: čevljar (usnjar) p lača letno 12 a (a=oglejec), mesar 40 a, pek 8 a, mlinar 
pri mestu p lača sodišču 6 mutov vsakovrstnega žira (mut je nekoliko večja 
mera od ljubljanskega stara), morapaza to oskrbovati ml in in ga popravljati. 
Vsakokratni oskrbnik v Smledniku je obvezan dat i letno kamniškemu sodi
šču 50 mutov ovsa in sto kokoš i ali za vsako k o k o š 2 a. Mitnina v mestu 
Kamniku pripada tudi sodišču v roke grajskemu gospodu, prav tako pa tudi 
mitnina, k i jo pobirajo na cesti pri Trojanah in na cesti v Dolu pri sv. Marjeti. 

Za zemljo, k i jo je dobi l v najem od zemljiškega gospoda, je moral podlož-
nik služiti svojemu gospodarju s t lako, to je s svojo delovno m o č j o in mu 
dajati tudi del svojih letnih pridelkov. Najhujše breme za podložnika je bila 
tlaka ah robota. Davščina v živilih in denarju pa je bila s lužnost , k i jo je 
moral pod ložn ik p lačevat i kot na jemščino za posestvo, k i ga je dobil od 
zemljiškega gospoda. K temu so morali dodati še davščine od pravic na 
kmetih in še neke druge vrste roboto - samfart ali prevažanje z vprego. Iz 
davčne knjige izvemo, katere o b č i n e so plačevale davščine kamniškemu 
deže lnemu sodišču. Danes so to naslednje vasi (v oklepaju takratni nemški 
izraz v davčn i knjigi): Podmilj p r i Šen tožbo l tu v Črnem Grabnu (Pod-
mil lmv), Hrastnik pr i Še tngo ta rdu , Skocjan, Brezje pri Dobu (Sand Canzi-
on), Coln išče pr i Zagorju (Czollnisch). Največ je krajev v Tuhinjski do l in i : 
Briše (Brijsch), Loke, B u č (Euetsch), Hrib (Chrib), Pšajnovica (Pischane-
witz), Golice (Gol icz) , Tuhinj (Tuchein), potem pa še Zg. Brnik (Oberfernik) 
in Križ (Krewz). Za vse te vasi so vpisani vsi podložnik i . k i so moral i p lača t i 
davke v živilih in denarju, robota ah tlaka pa je bila za vse enaka. Iz seznama 
dajatev je razvidno, kaj so pridelovali kmetje okol i leta 1400 in kakšno 
vrednost je imelo žito in živina. T u d i imena zaselkov in posameznih kmetij 
so zanimiva, saj so se ohranila do današnjih dni . Žal pa takrat še niso bi l i v 
rabi p r i imki , razen nekaj izjemnih primerov, p l ačn ik i davkov so označen i 
samo z imeni in bival iščem, k i j e pa včasih že podobno pr i imku. Ce sta bila v 
vasi dva podložn ika z istim imenom, je eden o z n a č e n s kakim dodatkom ali 
drugim n a č i n o m pisave. 

Omenjeni naslovi krajev so pravzaprav sedeži o b č i n ali žup (Supp). Na 
čelu o b č i n e je bi l župan (Suppan), k i je b i l posredovalec med oblastmi in 
podložnimi kmet i . Kadar je b ü o treba p lača t i davke ali opraviti t lako, je 
zemljiški gospod naznanil županu , ta pa je obvestil kmete. Ž u p a n je tudi 
sprejemal t o ž b e , in č e je šlo za manjše prepire, je o njih kar sam razsojeval. 
Za svoj trud je imel župan nekaj olajšav pr i davkih a l i pa kako manjše 
zemljišče v uži tek . Poglejmo zdaj, kaj so morali p o d l o ž n i k i d a t i sodišču leta 

BRIŠE. Ž u p a n Pavle p lača od enega zemljišča (hübe) 4 mernike pšenice 
6 m ovsa, davek na živino (Scweinsteur) 31 oglejcev (a), davek na košnjo 
(heusterur ) 21 a, ob sv. Juriju (23. aprila) ovco z j a g e n č k o m ali 21 a, meso 
od ene ovce ali prašička ali 12 a in davšč ine od nekaterih pravic na kmetih, 
kakor je bila na primer pustna pravica (fasangreeht) 2 a in enega pustnega 
petelina ali 2 a, pravica na striženje volne (harreeht) in še nekaj predpisanih 
dajatev. Toliko, je plačal župan , skoraj enako pa tudi drugi kmetje, pri kate
rih bomo omenil i samo, če je moral p lača t i kdo kaj posebnega. Gregor 
Na tučn ik (na T u č n i ) , Tomaž , Jakob in Urban z Bris plačajo isto. Martin 

Maslar (Schmalczer) plača za svoje zemljišče kar v denarju 120 a, za pustno 
pravico 2 a in pustnega petelina ali 3 a. Nikuš Zupane (Suppankz) z Brezij 
plača od zemljišča eno marko in 2 a, petelina ali 2 a in 20 jajc. Jure Sakalik 
plača samo 42 a. Mihe! Zyrey 30 a, 3 kokoš i in I 2 jajc. Marko Cvek (Zweck) 
ne plača ničesar , pač pa mora vedno, kadar je potrebno prenašat i pisma. 
Opomba: Vs i zgoraj omenjeni ljudje so do lžn i opravljati tlako na Starem 
gradu, na travnikih pri košnji in tlako z vprego (take opombe so tudi pr i 
drugih obč inah ali pa je namesto tlake d o l o č e n denarni znesek). 

PŠAJNOVICA. Ž u p a n Janez plača isto kot župan na Brisali, zraven pa še 
eno vprego ali 25 a, 7 kokoš i , 20 jajc, mesni vinar i td. Martin Rataj na l o k i 
(in der Au) plača 2 mernika j e č m e n a in 6 m ovsa, ostalo pa kot župan . Prav 
toliko plačajo Matija iz Lasena (Lasnitz), Herman iz Brezovec (Pressabec), 
Jakob, Jure in T o m a ž Zrnec (Ainkorn) z Rakitovca (Rakitowez) terNiklav 
in Mihel iz l.ipelj (Liplje - Lippie). 

L O K E . Tu moramo popraviti pomoto, k i jo je napravil St iasny.ko našte
va omenjene obč ine (Stiasny, Kamnik stran 49). V davčni knjigi je obč ina 
označena Sand Thomas oder Dotyn Sv. T o m a ž ali Dol ina, k i jo Stiasny 
označuje kot Dol ali Dolsko v fari sv. Helena ob Savi, v današnji domžalsk i 
obč in i . Seveda pa gre ta naslov cerkvi sv. T o m a ž a v Lokah in zaselku Dol in i 
pod Zubejevim. 

Tudi zaselki Sovinja p e č , Trobclno, Snovik in drugi težijo v Loke v T u 
hinjski dol ini . Torej je za Sand Thomas oder Do lyn pravilen današnji naziv 
Loke. Zupan Peter p lača mernik rži in 6 m ovsa, ostalo pa kot smo našteli 
pri drugih. Ima pa še eno zemljišče, od katerega pa daje samo 6 mernikov 
ovsa in tovorno žival vprego (samfart) ah pa 25 a. Niklas iz Polan (Poljane 
pri Črnivcu) daje namesto pšenice 3 m j e č m e n a , za tlako pa 13 a, ima pa st
eno zemljišče, za katerega da skupaj za vse davšč ine 120 a. Jarne iz Loke 
(von Lac) daje isto, Martin Kos iz Loke ima še eno zemljišče in daje zanj 
80 a, Mertl , Križe in Kune od sv. Tomaža . Herman iz Loke , Niklav Kvatsever 
(iz Kočeva? ), Gregor Bakališer (iz Kališ onstran Črnivca? ) Koželj iz 
Smolnika (še danes kmetija Smolnik) , Marko iz Doline (tako se imenuje še 
danes zaselek pod Zubejevim) Jure na kmetiji Dobro jutro (Gutenmorgen) 
ima še eno zemljišče in daje zanj eno marko oglejcev, če bo obdelana. 
(Kmetija Dobro jutro je zraven Cesarja na Zubejevim, od nje je priimek 
Juteršek ali po d o m a č e Ju teršca) . I.avre iz Trobelnega (von Drabellnim) 
plača od dveh zemljišč 6 m pšenice, 2 m j e č m e n a , 12 m ovsa itd. Janko iz 
Sovinje peči (von Sabina petseh), Herman iz Znoji l (von Snoyl) sodita tudi v 
to o b č i n o . 

H R I B . Zupan Marin. Kancijan, Matevž, Jur i , Jernej (Jarny), Pavle in Ma
tija s Hriba (danes so to Hribarji) plačajo vsi rž ah j e č m e n zraven pšenice ali 
ovsa. Herman in Matija iz Lipelj dajeta j e č m e n in oves, Janez Vorstern 
(Boštar pri Stebljevku) pa rž in oves. 

G O L I C E . Zupan Janez daje 2 m rži in 12 m ovsa, eno tovorno žival 25 a, 
dve pogači (pogatsehen) ali I a. isto pa tudi Pavle, Herman in Matija z Gol ic 
ter Martin iz Črnega vrha, k i ima še eno zemlj išče, za katerega daje eno 
marko oglejcev. 

T U H I N J . Ž u p a n Juri daje 5 m pšenice, 12 m ovsa, eno vprego al i 25 a, za 
tlako 14 a i td. Smole, Jakob, Jure, Janez, Janez Kosec (der Snayderin), 
Jakob, Jure Petem, Gregor, Mihel , Peter, Gregor Seyfrid v Tuhinju plačajo 
približno iste davščine . 

B U C . Ž u p a n Marin plača 6 mernikov žita in prosa, 12 m ovsa, za tlako 
14 a in vse drugo. Ker je župan ne daje mesa od ovce, če pa ni župan , pa 
mora dati tudi tovorno žival. Marin, Mihel , Gor iup , Lavre, Janez in Mihel iz 
Sidola (Suchidol) dajejo rž in proso, prav tako Matija iz Brezovice 
(Presabicz), Matko in Marin Slemenšak iz Buča , Gregor Podbregar, Peter 
Ravšak, Jure in Mihel iz Snovika (von Wissewer) in T o m a ž Osredkar. Križe iz 
Senene doline (von Senedoline) daje od dveh zemljišč dve marki oglejcev, 
Peter Podbevšek (von Weppowicz) daje za vse davšč ine 32 a, ker ima majhno 
zemljišče. Herman Resnotzer (iz Ržiš? ), Janez, in Jure iz Buča dajejo vse 
običajne davščine . Juri Stanko iz. Buča daje od enega posestva za vse dajatve 
42 a, mora pa bi t i pripravljen gosposki služiti z osedlanim konjem, č e je to 
potrebno. 

K R I Ž . Župan Vid ic (Widacz) daje od enega zemljišča 3 m pšenice, 3 m 
žita in prosa, 6 kokoš i ali 14 a, 20 jajc, pustnega petelina in vse ostalo, kot 
smo že pri drugih omenil i . Isto Tomaž, Matevž, Janko, Pr imož Kratnar, 
nemški Jakob (der Deutsch Jakob) s Križa. Trije Juriji se ločijo po pr i imkih : 

Jure Pepelič, Jure Aschuein (kar pomeni isto kot Pepel ič) in Jure KrišV 
Pri Križu je travnik, k i ga mora pokosit i 10 dninarjev z B m i k a , ljudje s Kr# 
pa morajo dati gosposki ali sodniku vprego. Pri travniku je njiva, k i naj) 
ima župan in daje od nje 50 a davščin . 

C O L N I Š Č E . Stiasny je pravilno opredelil Coln išče , k i so sodile še p1 

kamniško deželno sodišče, čeprav so skoro ob Savi pr i Zagorju. Tu j e kairU1 

ško sodišče scpilo najdlje v štajerski svet. Coln i šče , zaselek Prečna in Krbj 
Ije (kmet Karbušak) , k i j ih našteva d a v č n a knjiga, so v fari sv. Lamberta, ( 
pravilno navaja Stiasny. Danes so v Zagorski obč in i . Podmilj in Kancijan 
v domžalsk i dolini v Č r n e m grabnu. 

Kakor smo videli , je večina vasi, k i jih za Kamniško deže lno sodi* 
navaja davčna knjiga, v Tuhinjiski do l in i , h kateri je bilo pr ik l jučeno tuj 
grofovsko Motnik. Špitalič s Cešnjicami in Koz j im hrbtom je seveda 
pod hospital, k i so ga imeli v lasti menihi iz Vetrinja na Koroškem. 

Z a l nimamo davčnih vpisov iz kasnejših let. Leta 1476 je Valent in Lat" 
berger prevzel vse dohodke kamniškega deželnega sodišča z mitnino vred ' 
dve leti s tem, daje cesarju I rideriku plačal 700 ogrskih zlatov. j 

Ko je b ' l cesarjev oskrbnik v Kamniku (in najbrž tudi deželni sodffl 
Erazem Logar (Lueger Pred jamski), so se Kamničan i pri tožil i cesarju, I 
pobira mitnino od trgovskega blaga, k i se po navadi plačuje šele na Klan 1; 
(pri vhodu v mesto). Cesar Friderik III. je 13. avgusta 1482 izdal na Durw 
listino, v kateri zapoveduje svojemu oskrbniku Erazmu, naj ne pobira m' 1 

nine in pusti Kamničane pri njihovih pravicah. 
Kamniški meščani so imeli pravico prisedovati pr i sodbah deželnega sod| 

šča. Ker jc bil deželni sodnik po vsej pr i l ik i vsakokratni cesarjev oskrbi" 

ki je bit obenem sodnik deželnega sodišča. Cesar je p r iporoč i l sodniku, kal 
naj postopa: Vsake kvatre naj sodnik sodi v mestu Kamniku , ako p a ' 
potreba pa še večkra t . Njegovi prisedniki naj bodo iz kamniškega mestnef 
sveta ali drugi spodobni m e š č a n i , ko l ikor j ih je potreba. Vs i morajo p? 
kaznijo petih mark bit i navzoči . A k o njegovi biriči ujamejo koga, k i sod' 
področ je mestnega sodnika, ga mora izroči t i mestnemu sodišču, nasproti* 
pa mora mestni sodnik izroči t i deže lnemu sodišču vsakogar, k i n i p o d l o ž ' 
kamniškemu mestu. Od vseh denarnih kazni naj obdrž i za dva hlapca tal 
32 goldinarjev. Od ostalega naj obdrž i tretjino sam (namreč deželni sodni)1 

dve tretjini pa naj izroči oskrbniku (Ambtman) v Kamniku , k i naj to vestj* 
vknjiži. Za grajsko s t ražo dobi vsako leto 120 goldinarjev. Oskrbnik je Pj 
vsej p r i l ik i stanoval na Malem gradu, k i je b i l , kot že vemo, cesarjeva ' 
(Stiasny, stran 50). 

Še iz konca šestnajstega stoletja vemo, da so kamnišk i meščan i prisedov* 
sejam deželnega sodišča. List ina z datumom 18. septembra 1591, k i jo hraj, 
furlanski arhiv v V idmu , opisuje pravdo, k i je bi la v Kamniku „v domače ' 1 

j ez iku" zaradi neke desetine med A n o , soprogo Martina Kosa, kamniške! 
meščana in fevdnega vazala graščaka z R o ž e k a , ter Uršulo , ženo Matej 
Kramarja. Poroči lo so poslali patriarhu kamnišk i mestni sodnik Mar*1 

Staymets in svetovalci kamniškega mesta. Deželni sodnik je b i l Daniel Galij 
Rožeka , k i j e zadevo razsojal ob navzočnos t i 21 prisednikov: 4 so ^ 
svetovalci kamniškega mesta, 12 je bi lo meščanov iz Kamnika in Kranja tel 
mož iz moravške farc. Izrekli so, naj Urša m o l č i , razsodbo pa so spore*1 

patriarhu. Ce bi se pa Urša pri toževala, prepustijo zadevo v razsojevaf|| 
mestnemu sodniku, ker zaradi cesarske svoboščine , k i jo ima mesto Kamnfl 
v civilnih r ečeh n ihče ne sme klicati kamniškega meščana pred drugo sodiš'! 
kot pred mestno sodišče v Kamniku . (, 

Za cesarja Eriderika III. je naše ljudstvo zadelo največje gorje v njeg^ 
zgodovini. Od leta 1469 do 1483 skoro ni mini lo leto, da ne b i T u r k i napa" 
naše dežele , včasih celo večkra t . Seveda j im ni šlo zato, da b i osvojili noj, 
pokrajine. Turški napadi na naše zemlje so bi l i zgolj roparski pohodi oboi ; 
ženili tolp, k i so štele od nekaj t i soč jezdecev pa do 20.000 m o ž . KoK 
aprila leta 1469 je vojska 20.000 oborožen ih Turkov prekorači la Kolpo j 
prišla do Ljubljane, ne da b i naletela na kak odpor. Preden so se zb 'v 
d o m a č i brambovci, so se Turk i že umaknili v Bosno. Junija in septembra" 
spet divjali po Krasu tn lu r lan i j i . To leto so nad 20.000 naših ljudi odvede 
sužnost . (Nadaljevanje pr ihodnja 



SOLIDARNOST 
NA KOROŠKEM 

• Zadnjo soboto v septembru sta na Koroškem gostovala moški in ženski 
I Vski zbor delavsko prosvetnega društva „So l ida rnos t " . Med koroške rojake 

jih povabili predstavniki kulturno prosvetnega društva , ,Vinko Poljanec" 
i akocjana, k i so Kamničane obiskali nekaj dni poprej. Solidarci so si že dlje 
! ta prizadevali, da b i zapeli korošk im rojakom, saj b i tako popestrili kul-
>Ho življenje Slovencev onstran Karavank in tako prispevali h krepitvi 

1 todne zavesti naših rojakov. 

S O L I D A R C I P R E D K N E Ž J I M K A M N O M 

V dveh avtobusih se je več kot 70 pevcev odpeljalo na Koroško že zjutraj, 
JSo se s škocjanskimi pevci dogovorih, da j im bodo t i razkazali prelep del 
ženske zemlje, k i zaradi nes rečn ih naključij niso združeni v ma t i čn i do-
M n i . Kamničan i so si ogledali številne slovenske kraje na Koroškem, saj 
'je pot vodila po Podjuni in R o ž u , kjer še prebivajo Slovenci in klubujejo 
'Harodovalnim prit iskom nemških krogov v Avstri j i . Najlepše doživetje je 
'v gotovo bi l obisk Knežjega kamna na Gosposvetskem polju, kjer so 
ftntanci vol i l i svoje kneze. Predstavniki škocjanskih pevcev, k i so Kamni
te vodili po slovenski Koroški , so bUi živ leksikon vsega sedanjega in 
'teklega življenja Koroških Slovencev. Številnim pevcem iz Kamnika-je b i l 
,Prvi stik z našim življenjem na Koroškem in so zato pozorno prisluhnili 

narodnostnih problemov naših rojakov.' 

^ O Š K I R O J A K M I H A K A P S E JE Z A H V A L I L Z A Z E L O U S P E L K O N -

večernem koncertu v, farni dvorani v Skocjanu se je zbralo veliko 
H6 naših rojakov, k i so želeli slišati slovensko pesem. V skoraj dvournem 
;"certu sta se predstavila oba zbora z zelo raznolikim programom narodnih 
^t letnih pesmi jugoslovanskih narodov. Najbolj pa so b i l i d o m a č i navdu-
I ob poslušanju partizanskih pesmi. Krona nastopa Solidarcev je bi l sku-
f nastop obeh zborov, ko so zapeli kot mešani zbor. Viharno ploskanje 

rojakov je bilo zelo vzpodbudna nagrada kamniškim pevcem in njiho-
tai dirigentu Viktorju Mehetč iču , je uspel v tako kratkem času pripraviti 
lop na Koroškem- In še kot zanimivost naj omenimo, da je K a m n i č a n e 
Sačetku koncerta pozdravil kar pevski zbor , ,Vinko Poljanec" z lepo 
júnelo pozdravno pesmijo. 

s

u a nas je res rodila slovenska mati, smo Kamničan i občut i l i na prijatelj-
1) srečanju, k i je b i l po koncertu v gost išču, k i ga upravlja tudj slovenski 
J . T u se je zbralo večje število d o m a č i n o v , k i se kar niso mogli loči t i od 
i ^ i č a n o v , zato je pesem donela tudi tu. Kamničan i so d o m a č i m pevcem 
^ i l i lep ke ramičn i k rožn ik z emblemom ,,Solidarnosti" in korošk im orga-
Jtorjem izročili prigodne knjige. Slovenskim otrokom, k i obiskujejo 
'Snski pouk v škocjanski šoli,pa so v imenu kamniške Ljudske knjižnice 
°iili zbirko slovenskih mladinskih knjig. Zato bodi darovalcem, posebno 
,'esorju Srečku Zabriču še posebna zahvala v imenu obdarovaneev. 
Jla prijateljskem srečanju je zvenela pesem za pesmijo in le ura je bi la 
I k i je K a m n i č a n e morala loči t i od naših rojakov. Vsem pa bodo prav 

.JVo ostale v spominu besede enega izmed poslušalcev veterinarja 
jfiika, k i j e dejal: „Še pridite k nam, kajti vi in vaša prelepa pesem nas 
JJrita, da vztrajanfo na svoji zemlji, da kljubujemo vsem raznarodovalnim 
Jskom, da s ponosom r e č e m o , Slovenci smo!" Prav te besede in pr is rčen 
)em, k i so ga b i l i Solidarci deležni na Koroškem, so vse nas vzpodbudili , 
'orno še obiskali Miha Kapa, tovarišico Mileno, Piceja in vse nove znance 
Ovence onstran Karavank. ;j,r 

s . : 

VTISI Z IZLETA KAMNIŠKIH 
PIONIRJEV GASILCEV 

^ soboto, 20. IX . smo se zjutraj 
l(Mi p r e d gasilskim domom, kjer 
1 las že čakala šofer in naš vodja. 

ljali smo se proti Gorenjski. 
u^ajprej smo se ustavili v Kranju, 
/ smo si ogledali Center za požar-
. tn reševalno službo. Vodja faj-
?e tov. Mubi nam je prijazno raz-
3 vsa vozila in opremo, k i jo 
> na voljo. Ogledali smo si tudi 
j^vo m e h a n i č n o delavnico in 
aiemni center s telefonsko een-
y Posebno zanimiva sta bila 
pvl ična platforma in prevozni 
j i top znamke rosenbauer. 
I pt smo nadaljevali po gorenjski 
tetrali. V Lescah smo si ogledali 
j tekmovanje radijsko vodenih 
(J?lov. Vs i smo se čudil i tako 
i*i spretnosti majhnih letal. Po-
? smo se peljali preko Jesenic ih 
•v 

peljali prek 
'jske gore do R a t e č , kjer smo 

zavili v Planiško dolino. Ogledali 
smo si planiško velikanko na p o b o č 
ju Ponc, s katere je veličasten po
gled. Zapeljali smo se še do planin
ske postojanke v Tamarju. Od tu se 
nam je nudil lep razgled na Jalovec 
in okolico. Nekateri so bi l i tudi pri 
izviru Nadiže. Dolina je naredila na 
vse nas s svojo neoskrunjeno okol ico 
nepozaben vtis. Ob vrnitvi smo se 
ustavili še v Martuljku, kjer smo se 
okrepčal i . Od tu se nam je nudil lep 
razgled na Martuljkovo skupino s 
Špikom v sredini. Pot nas je zanesla 
še na Jezersko. Ustavili smo se ob 
flansarskem jezeru. Od da leč smo 
videli tudi ledenik pod Skuto. Do
mov smo se vrnili polni lepili vtisov. 
Obisk pri kranjskih gasilcih in lepote 
gorenjskega gorskega sveta nam 
bodo še dolgo ostale v spominu. 

Repanšek Janez 

Prošnja iz Ljubljane 
Ljubljanski dnevnik nas je presenetil s prilogo o gradovih na Slovenskem, 

med katerimi je bila upodobljena tudi graščina na Zapricah. Zakaj je utrjena, 
iz katere dobe? V imenu mnogih izletnikov, turistov in smučarjev, k i ho
dimo na Vel iko planino ali v Kamniško Bistrico, prosimo, da b i nam kdaj 
posredovali kaj več o zgodovini zanimivega mesta Kamnika z vso čudov i to 
okolico. Kakšen grb ima in po č e m je narejen? Morda bi L D poslal fotogra
fije o njem iz nastanka in še kaj zgodovinskih pomembnosti n e p o u č e n i m v 
pouk. Saj nam televizija prikazuje tovarne in delo v njih, pa mnoge reklame. 
Vozimo se skozi mesto pa komaj vidimo sedanji čar . Lepo mesto je in res je 
škoda, da le malo vemo o njem. A l i obstaja kakšna knjiga, iz katere b i kaj 
več zvedeli o tem delu Gorenjske? Smo p a č d rušč ina , k i jo zanimajo take 
zadeve. Tja b i moral prit i beograjski Kovačevič in v znamenito „ K a r a v a n o " 
ujeti utrip znamenitosti iz Slovenije . . . 

Podpis: Ljubl jančani 

Seveda Ljubljančani ne berejo Kamniškega o b č a n a , da b i zasledovali zgo
dovinske ugotovitve. Pa saj o b č a n a ne dobijo v roke n i t i mnoga naša gospo
dinjstva po mestu, čeprav je njim namenjen v informacijo in pouk. Tako vsaj 
sklepamo po številnih prijavah in p r i tožbah uredništvu. Uprava O b č a n a se 
sicer trudi, da bi vsako gospodinjstvo v obč in i v redu in p ravočasno prejelo 
naš list, vendar so nerednosti pogosto neizbežne. V skrajnem slučaju ga 
interesenti lahko tudi kupijo v trafikah. Izhaja pa O b č a n vedno vsako zadnjo 
soboto v mesecu, za julij in avgust pa izide skupaj dvojna številka za obč insk i 
praznik. 

Ž e večkra t so v sosednji obč in i izrazili željo, da b i mogli dobi t i v Domža
lah in v Mengšu Kamniškega o b č a n a v kaki trafiki, prav tako pa Domžal
skega poročevalca v Kamniku . Obe o b č i n y k i sta b i l i do leta 1952 združeni v 
kamniškem okraju, b i morali tudi skrbeti za medsebojno izmenjavo infor
macij. 

Uspešni v Društvu za pomoč 
duševno prizadetim 

Sredi oktobra je Izvršni odbor društva za p o m o č duševno prizadetim imel 
svojo redno sejo na Homcu, na kateri so sodelovali tudi zunanji člani 10. Na 
dnevnem redu je b i l delavni program druš tva za leto 1976 in f inančni plan za 
leto 1976. V glavnem pa se je vršila obravnava in potrditev novih Pravil 
društva. 

ToVarišica Kališnikova, predsednik druš tva , je prečr tala delovni program 
društva za leto 1976, iz katerega je razvidno zlasti letovanje otrok skupno s 
starši, kjer b i starši prisostvovali predavanjem in direktni vzgoji otrok in 
videli način pristopa pri taki vzgoji. S t roške za tako letovanje b i prevzelo 
druš tvo. To letovanje bi bilo v Dornavi, zavodu za težje prizadete otroke. 
Dalje je d ruš tvo vneslo v ta program otvoritev II. oddelka za delovno uspo
sabljanje duševno prizadetih na POS Homec. Prostor je zagotovljen, kader 
tudi. Problem bi bi l le, kako zagotoviti prevoz otrok na Homec. V debati so 
padli razl ični predlogi, n. pr. da naj b i Izobraževalna skupnost Domžale 
nabavila primeren kombi , drugi so bi l i mnenja, da bi našli primeren osebni 
avto in šoferja, k i bi teh 9 otrok pripeljal na Homec. Za sedaj b i bilo treba 
vpeljati mobilno s lužbo, tako, da b i otroke obiskal dvakrat tedensko pose
ben defektolog na njihovem domu in dal staršem potrebna navodila za delo. 
Naloga društva je, da se bor i z vsemi silami, da hi prišlo do otvoritve III. 
Zavoda za delovno usposabljanje duševno prizadetih pod posebnimi pogoji 
na Rodic i . Med drugimi nalogami za prihodnje leto je tudi obdarovanje 
duševno prizadetih odraslih ob Novem letu. 

Pred d ruš tvom, k i bo tudi v b o d o č e združeval prizadete o b č a n e obeh 
obč in , je torej obsežen delovni program, k i pa ga velja izpolnit i . 

Zato iz srca želimo društvu, da bi se mu posreči lo uresničit i sprejet 
delovni program. O b č a n o m obeh obč in , upravnim organom in d r u ž b e n o 
pol i t ičnim organizacijam pa več posluha in p o m o č i druš tvu , k i vrši nad vse 
humano in težko delo. 

Nace Vodnik 

Spominska plošča 
na Kočevem 

V spomin na padle kurirje so 21. septembra odkr i l i spominsko obeležje 
na kmetiji Kočevo v Beli peči . IV. operativna cona je imela od Drave do 
Save razvrščenih 6 kurirskih postaj za prenos pošte . Postaja je bila tudi na 
Kočevem, v kateri je delovalo 6 kurirjev. Našel se je izdajalec pobegli 
partizan - k i je naskrivaj pripeljal po gozdu Nemce ter pokazal na kurirje, k i 
so spali v skednju. Padli so Jože U d o v č - Rud i , Jože Susnik Raslko, Ju rček 
iz Luč , partizan Matija iz Trbovelj. Franca Veršnika Hlevarjevega iz Nove 
Štifte so ujeli Nemci ranjenega ter ga pozneje ustrelili v Celovcu. 

Domača sinova Jože in Tone Mali sta morala naslednji dan partizane 
znositi v domač i jo , kjer so ju ustrelili, Kočevarsko d ruž ino pa izselili. 

Na svečanosti so govorili Franc Hribar Lovro , Janez Trebušak -Francoz , 
l . i je organiziral omenjene kurirske postaje, ter soseda, k i se je še spomnila 
dogodkov. 

Pionirji osnovne šole iz Sela in dramska skupina iz O O ZSMS Srednja vas 
je pripravila lep kul turni program. Po odkritju je bilo tovariško srečanje, na 
katerem so se srečali borci in mladina ter obudil i spomine na narodno osvo
bodilno borbo. 

K . F . 

S P R A P O R I S M O ODŠLI N A S L A V J E 

»Metla« 
na kamniškem odru 

V svoj akcijski program je 
občinska konferenca ZSMS 
Kamnik vključila tudi t o č k o , k i 
govori o organizaciji raznih za
bavnih dejavnosti in prireditev. 
Že poleti oziroma v z a č e t k u 
poletja je izpolnila del te naloge 
z raznimi prireditvami, predvsem 
z organizacijo obeh shodov mla
dih Kamničanov . N a zadnji seji 
predsedstva pa smo sklenili, da 
o m o g o č i m o mladini, o b č a n o m 
in delovnim ljudem v Kamniku 
ogled znanega in popularnega 
satiričnega kabareta „Met la" , k i 
že nekaj časa razburja duhove 
sirom Slovenije. 

vsakdanjika, nas samih, k i nas 
spremljajo na vsakem koraku, pa 
smo že čisto otopeli zanje ali pa 
j ih nalašč n o č e m o opaziti . 

V glavnem, ko smo odhajali, 
smo imeli o b č u t e k , da smo se 
poleg nekaterim svežim Tofovim 
domislicam, smejali tudi starim, 
če ne že celo zastarelim „što-
som." Pa tudi sami s e b i . . . 

N o , pa še nekaj o „pano j ih " 
oziroma „ p a n o j e m a " , k i smo ju 
nekaj dni pred predstavo Tofove 
„Met le" postavili v mestu. Na 
O K Z S M S smo si rekl i , da mora 
bi t i propaganda „v redu", zato 
smo zaprosili nekega mladinca, 

S A J G A P O Z N A T E , T O J E R I F L E ! 

Predstava je bila 8. oktobra 
1975 v kinu Dom. Udeležba je 
bila zelo številna, saj je bila 
dvorana nabito polna. Preprosta, 
a domiselna scena z raznimi pla
kati znanih pevcev in zabavnih 
ansamblov je pri nekaterih gle
dalcih vzbujala upanje (pa tudi 
strah), da .se bo nenadoma na 
odru prikazal Mišo Kovač ali pa 
Lojze Slak. Vsekakor so se zmo
t i l i , saj je v eno in polurni 
. .komediji" na odru plesal, pel in 
zabavljal predvsem Rifle (Janez 
Hočevar) , pomagala pa mu je 
Nadja Strajnarjeva. Čeprav sta 
bila na plakatih napisana tudi 
Tof in Marjan Kralj , ju nismo 
imeli pri ložnost videti, le njun 
spremenjeni glas smo nekajkrat 
zaslišali iz zvočnika . Rlflctu je 
neverjetno hitro uspelo „prebu-
d i t i " publiko v dvorani, k i je na 
glasu kot „bolj hladna". Seveda 
je to tudi predvsem zasluga To-
fovega domiselno zasnovanega 
teksta. Obregnil seje ob napake 
v našem gospodarstvu, pa kul 
turi, pol i t ik i , novinarstvu i td . 
Pozabil ni tudi na drobne pojave 
in napake, k i so del našega 

da je na stiroporovo p loščo nari
sal metlo in napisal besedilo. 
Potem smo en „ p a n o " postavili 
pred kavarno, drugega pa pred 
Metalko. Toda že naslednji dan 
sta bih plošči na tleh, pohojeni, 
polomljeni, zraven pa je štrlelo 
golo leseno ogrodje podstavka. 
Ljudje so hodil i mimo žalostnih 
ostankov in se trudili prebrati 
vsebino. Ne vem, ali je storilcu 
(storilcem) Tof res tako antipat 
t ičen. ali mu ni bilo po volji 
mesto, kjer sta „pano j a " 
stala . . , Kdorkol i je pač to 
storil, ni pokazal ničesar drugega 
kot svoje nekulturno, primitivno 
obnašanje in neodgovoren odnos 
do d ružbene lastnine. 

Neki s tarček, k i je šel mimo, 
se je moral globoko skloniti , da 
je lahko mrmraje prebral, kar je 
še ostalo nepomendranega in 
neuničenega. Na k o n č u j e naglas 
rekel navzoč im: „Zan ima me, č e 
bi si tile lumpje tudi med vojno 
upali takole trgati nacis t ične 
plakate." 

Včasih b i morali razmisliti 
tudi o tem . . . 

Sonja Hribovšek 

Pozornost Društva 
upokojencev 

V počast i tev 30-lctnice osvoboditve in v znak pozornosti do svojih najsta
rejših č lanov je Društvo upokojencev pripravilo obdaritev vseh nad 90 let 
starih članov. Odborniki so obiskali 7 č lanov, k i so že prešli devetdeseto 
leto. To so Antonija Cerar iz Volčjega potoka in Simon Žavbi iz Zgornjega 
Tuhinja, k i smo ju počast i l i ob 95-letnici v letošnji aprilski številki, Ivan 
Vehar, Antonija Albrehti Katarina Derganc in Jožcfina CevcIz Kamnika ter 
Mirko Vrhovnik iz Tunjic. 

Zastopniki društva so obiskali tudi vse nad 80 let stare č lane , k i so zaradi 
bolezni ali starostne onemoglosti nepokretni in priklenjeni na bolniško po
steljo. Takih obdarovaneev je bilo 29. Vse so dobi l i doma in z njimi pokram-
Ijali o vsakodnevnih težavah. 

„K Simonu Zavbiju pa ne hodite, saj ga ni doma, odletel je z avionom v 
Amer iko , " so j im rekli v Tuhinjski dol ini . Simon Žavbi je pa res korenjak, da 
si je upal na pot čez ocean. Kdor ga pozna, se ne bo začudi l . Iz Amerike je 
že pisal svojcem, da je bila pot po zraku imenitna, dodal pa je še: „Nasvi-
denje!" 

N O V O O D K R I T O . O B E L E Ž J E N A K O Č E V E M 

Koordinacijski svet OO ZSMS 
STOL KAMNIK 

RAZPIS 
za avdicijo 

Vse mlade od 14. leta dalje vabi
mo na avdicijo za oddajo „ P O K A Ž l 
K A J Z N A S " . Na avdicijo se lahko 
prijavijo solo pevci, pevke in manjše 
vokalne skupine. 

Avdicija bo v petek, 7. 11. 1975 
ob 15. uri v K ino dvorani Duplica 
pri Kamniku. Prijave pošljite na 
naslov K S O O ZSMS STO L Kamnik 
(za avdicijo ali po tel. 831-121 int. 
35 Zore Nada) 

Oddaia Pokaži, kaj znaš pa bo v 
sobo 22.11. 1975 ob 19. uri v k inu 
D O M Duplica. 

Na oddaji bodo sodelovali znani 
pevci in humoristi. 

P. F . 

PREKLIC 

Ivan U R A N K A R , trg. p o m o č 
nik v poslovalnici „ M E T A L K E " 
v Kamniku, s tanujoč Buč 5, p. 
Laze v Tuhinju, obžalujem in 
preklicujem kot neresnične 
trditve, k i sem j ih izrekel o za
sebnem tožilcu Danilu C E R K -
V E N 1 K U iz Kamnika, Miklavči-
čeva 4, dne 14. 7. 1975 v poslo
valnici „ M E T A L K E " v Kamniku 
v zvezi z novo mašo v Šmar tnem 
v Tuhinju. 
• Zahvaljujem se zasebnemu 
tožilcu, da je umaknil tožbo in 
obljubljam, da ga v b o d o č e ne 
bom več obrekovaL V korist 
Zavoda za usposabljanje invalid
ne mladine v Kamniku bom pla
čal znesek 2.000,00 din. 

I V A N U R A N K A R 



Stolovi košarkarji 
občinski prvaki 

Ob veliki popularnosti koša rke v naši dežel i sploh n i č u d n o , da se je 
komisija za šport pr i obč inskem sindikalnem svetu odloči la izvesti obč insko 
sindikalno košarkarsko hgo. Organizacijo celotnega tekmovanja je poverila 
košarkarskemu k lubu , k i je zaradi težav z igriščem razpisal tekmovanje za 
jesen. Odziv je b i l presenetljivo velik, saj se je prijavilo kar deset ekip, k i so 
tekmovale za naslov občinskega prvaka. Tekmovalci so b i l i razdeljeni v dve 
skupini po pet moštev, igrah pa so po e n o k r o ž n e m (zaradi pomanjkanja 
časa) ligaškem sistemu - torej vsak z vsakim. Prvo in d rugouvršcena ekipa iz 
vsake skupine sta se uvrstili v finale, kjer se je od loča lo o najvišjih mestih. 
Prvotno je organizator nameraval predtekmovanja organizirati na novem 
košarkarskem igrišču na Dupl ic i , vendar to n i bilo izvedljivo, ker na 
dupl iškem igrišču ni razsvetljave. 

Vse tekme, razen prvih treh, so bile na igrišču za osnovno šolo, k i je 
obenem tudi edino košarkarsko igrišče na ožjem kamni škem področ ju . Ker 
je s p r i č e t k o m šolskega leta začela „ o b r a t o v a t i " tudi telovadnica, so igralci 
ostali brez umivalnic in garderob, zato so se slačili, oblači l i (umivali pa ne) 
kar pred zdravstvenim domom v splošno zadovoljstvo vseh m i m o i d o č i h . 
Morda je marsikateremu izmed igralcev in funkcionarjev prišlo na misel, 
kako b i bilo vse d rugače , če b i v našem mestu imeli špo r tno dvorano. Toda 
dlje od misli nismo prišli in verjetno še dolgo ne bomo. 

Tekmovanje je bilo zanimivo in vse ekipe (razen redkih izjem) so se 
špor tno borile za č imboljšo uvrstitev. Presenečenje je pripravila ekipa T i 
tana, k i je v predtekmovanju premagala lanskoletnega finalista, ekipo Gradi
telja in se tako brez poraza uvrstila v finalni del tekmovanja. V drugi skupini 
je Stol zabeležil štiri zmage (dve z 20:0, ker ekip Svita in Svilanita n i bi lo na 
igrišče), prav tako pa se je v zakl jučni del uvrstila tudi ekipa Alprema. 

V finalnem delu je teklo vse po predvidevanjih, le v tekmi za prvo mesto 
med Ti tanom in Stolom je po prvem polčasu kazalo na presenečenje , saj so 
Titanovi igralci vodili s petimi koši razlike. V drugem polčasu pa je Stolova 
peterka vzela vajeti v svoje roke in zanesljivo zmagala z devetnajstimi koši 
razlike ter tako že drugo leto zapored osvojila prehodni pokal občinskega 
sindikalnega sveta. 

Organizacija celotnega tekmovanja je potekala brezhibno in je zahtevala 
tako od organizatorjev kot od igralcev precej napora, saj se je tekmovanje 
odvijalo t a k o r e k o č non-s top : v štirinajstih dneh je bilo odigranih kar 
petindvajset t ekem V prihodnjem letu namerava košarkarski klub 
organizirati celoletno ligaško tekmovanje, kar bo vsekakor razbremenilo 
organizatorje in igralce ter še bolj popestrdo zanimive boje pod koši . 

Rezultati finala: 

Ti tan: Alprem 
Stol : Graditelj 
Graditelj: A lp rem 
Stol : Titan 

63 : 4 0 
61 : 27 
54 : 4 6 
57 : 38 

Končn i vrstni red: 1. Stol , 2. Titan, 3. Graditelj, 4. Alprem, 5. podjetje 
Kamnik, 6. U T O K , 7. prosveta, 8. Svit, 9. Svilanit, 10. Zarja. 

Lestvica strelcev: 

1. Kajnih (Titan), 159 košev, 2. Zorman (Graditelj), 122 košev, 3. Novak 
(Titan), 78 košev f - jok -

Delo alpinističnega 
odseka 

Sezona 1974 je bila izredno uspešna. Spomnimo se samo udeležbe 
trojice Kamničanov na V . J A H O na Kangbačen (Škar ja -vod ja , 
Trobevšek - prišel na vrh 7902 m, Pollak - prišel na Wedge Pealc), 
uspehov novega A ž m a n - B a u m a n - K r a m a r v Centralnih Alpah 
( B R E N V A , ozebnik med C O U R T E S in D R O I T E S , sev. stena 
T R I O L E T ) , z imskih ter letnih vzponov v d o m a č i h gorah in drugih 
dejavnosti. Za vse uspehe smo dobi l i več priznanj: odsek je b i l druga 
najboljša špor tna organizacija v obč in i , njegov č lan Bojan Pollak pa 
športnik leta. Po^ teh izrednih dosežkih b i pr ičakoval i padec 
aktivnosti. Toda odsek ni popustil . Nov i načelnik Cene Kramar je 
znal ustvariti še boljše delovno vzdušje. Tako se uspehi nadaljujejo 
tudi v letošnje leto. 

Na V I . J A H O sodeluje Pollak. Cilj Makalu je nedvomno težji kot 
lanski Kangbačen . Makalujeva 3000 m visoka j užna stena je velik in 

privlačen cilj za odprave. Pred dvema letoma so se v njej poskusili naši 
alipinisti in jo preplezali, pod vrhom pa so se zaradi slabega vremena 
obrnil i . Poskusile so še t r i odprave, a nobena ni prišla tako visoko kot 
naša. Pozimi je bilo preplezanih nekaj lepih smeri, vendar zaostajajo 
za vzponi prejšnjih let. Vredno pa je zapisati, da so Klemene, Kramar 
in Pollak odšli v Švico z namenom, da b i pozimi preplezali severno 
steno M A T T E R H O R N A . Namen j i m je prekr ižal kložasti plaz, k i so 
ga sprožili, in so se obrni l i , s rečni , da so ostali živi. 

Na smučarskem alpinis t ičnem prvenstvu je bilo doseženih nekaj 
odl ičnih posameznih uvrstitev (Škr lepova) , največ pa je vredno prvo 
mesto ekipe alpinistov na Kamniškem sedlu. To tekmovanje priprav
ljamo tradicionalno skupaj s postajo G R S . Letos je lepo vreme priva
bilo več kot 100 tekmovalcev in kar precej gledalcev. Vsako gibanje v 
gorah zunaj nadelanih poti štejemo med a lpinis t ične dejavnosti in 
tako moramo sem uvrstiti tudi turne smuke. Skrajna oblika turnih 
smukov je premagovanje sten in strmin ozebnikov s s m u č m i na nogah 
seveda. T u d i pri nas se prebuja ta nač in smučanja , kar dokazujejo 
prvi uspehi (Dušan Kregar je smuča l z vrha Grintovca naravnost na 
Jame; z vrha Brane na Kamniško sedlo so smučal i A ž m a n , Kramar ter 
Plevel in Podbevšek D . : v Bosovo gr^po v vzhodni steni Brane pa so se 
spustih Ažman,Škr lepova in Volkar) . 

Konec marca se je pr ičela plezalna šola. Prijavljenih je bi lo precej 
in nekatere smo zaradi neprimerne starosti ali planinskega predznanja 
napotili v mladinski odsek. V z a č e t k u poletja so pripravniki opravili 
prve vzpone. Tako so imeli m o ž n o s t plezati s starejšimi alpinisti ali pa 
se udeleži t i skupnih tur, med katerimi sta bila tudi Južni raz Skute in 
Greben Planjave. 

Pr i odseku sta že nekaj let delovali a lpinis t ični sekciji Domžale in 
Mengeš. Ker so č lani teh sekcij postali dovolj samostojni, so se junija 
osamosvojili in ustanovili odseke pri svojih druš tv ih . S tem se je 
pojavilo precej problemov, k i j ih je bi lo potrebno rešiti , nekateri pa 
se obstajajo. Med tem so najbolj pe reč i : število č lanov je padlo za 
polovico; ostalo nas je kakih 20, razbile so se nekatere uspešne na
veze, vzponi so se prepisali v novo ustanovljene odseke i td. Zato je 
tudi manj vzponov. Ce je padla kvantiteta, pa tega ne moremo reči za 
kvaliteto. Zaradi vzponov v Centralnih Alpah se je še dvignila. Na 
M O N T B L A N C , najvišjo t o č k o Evrope, je stopilo 7 č lanov odseka: 
Škarja, Humar, Pollak, Mulej, A c o Berlec ter A ž m a n in Kramar 
dvakrat. Na D O M E D E G O U T E R je prišel Trobvšek . Izredno lepo in 
stanovitno vreme je nato omogoč i lo nekaj lepih vzponov. Naveza 
Ažman Kramar je ponovila smer B O N A T T I - Z A P P E L L I iz leta 
1963. Skrajno težka 750 m visoka smer doslej še ni bila ponovljena. 
Nato je Kramar z Andre jč i čem preplezal tudi severno steno Les 
Droites. Ta 1100 m visoka stena velja za eno najtežjih v Alpah . Pred 
12. leti so jo naskoči l i Humar, Š imenc in Škarja. Slabo vreme j ih je 
prisililo, da so odnehali 300 m pod vrhom. Kramar je torej poravnal 
dolg Kamničanov v tej steni. Kako velika sta ta uspeha, pove tudi 
podatek, da je Bonattijeva smer prvič ponovljena, čeprav mlajše 
smeri v njeni neposredni bližni štejejo že po pet in več ponovitev, 
Droites pa je bila ponovljena pribl ižno 20 krat. 

V Dolomi t ih je bila Žerjavova. Bi la je tudi na Marmolatt i in Cive-
tt i . Cebulj je s soplezalko preplezal severno steno F U S C H E R K A -
Z K O P E A v skupini Grossgloekner. Na ta t r i t i sočak sta stopila tudi 
Mulej in Bauman. Številna odprava v poljske Tatre n i imela sreče z 
vremenom, in so malo plezali. Omeni t i velja smer čez p loščo v 
M N I H U in Greben Apostolov. Pri nas so gostovali tudi poljski prija
telji alpinisti, so preplezali tudi nekaj lepih smeri, med drugimi tudi 
prvenstveno poljsko smer v Dedbu nad Koroš ico . Humar in Skarja sta 
bila teden dn i v B E R N E R O B E R L A N D U v Švici, a ju slabo vreme ni 
spustilo na nobeno turo. 

Vsi na kolo — do 
Kamniške Bistrice 

Mestni svet ZSMS Kamnik je 28. septembra 1975 organiziral trim 
akcijo VSI N A K O L O - D O KAMNIŠKE B I S T R I C E . Na startu se je 
ob 9. uri na Trgu prijateljstva zbralo 136 kolesarjev vseh starosti, 
prevladovala pa je mladina. Ob pot i se je dolgi ko lon i , k i j e krenila na 
pot prek Zduše , Godiča in Stahovice, priključilo še nekaj udeležen
cev, tako da je bilo vsega skupaj okrog 150 kolesarjev. 

Z nami sta se peljala tudi dva gojenca Ž U I M na invalidskih vo
zičkih, k i sta prav tako srečno privozila do cilja. T a je b i l pr i „ Ju r ju" , 
na desnem bregu Kamniške Bistrice. T u so vsi udeleženci dobi l i ča j , 
lahko pa so kupih tudi sendviče. Najbolj pogumni so se preizkusih v 
kvizu „Kaj veš o prometu", najmlajši in najstarejši udeleženec akcije 
pa sta dobila knjigi. 

Kljub nekaterim organizacijskim pomanjkljivostim lahko r e č e m o , 
da je akcija uspela, saj je v marsikom prebudila željo po kolesarjenju 
in špor tn i rekreaciji. 

CP 

K A R 136 SE J IH J E Z B R A L O N A T R G U P R I J A T E L J S T V A . 

ŠAH 
Bavčar spet prvi 

Na oktobrskem brzopoteznem turnirju šahovske sekcije Solidarnost je 
med 14 udeleženci spet zmagal Boris Bavčar, k i j e izgubil samo prot i T rob i , 
proti vsem drugim nasprotnikom pa je osvojil celo t o č k o . Sledili so: 2. A l b i n 
Strajhar, 3. in 4. Matjaž Verbole in Mirko Troha, 5. Ž a r k o Brač ič , 6. in 7. 
Stane Najger in Peter Z u p a n č i č i td. 

Tudi pionirji so odigrali mesečn i brzoturnir. Zmagal je Eranci Ravnikar, 
med pionirkami pa Jankica Hribovšek. 

Solidarnost v prvi ligi 
Lani si je ekipa Solidarnosti priborila vstop v prvo slovensko tekmovalno 

ligo. Igra v zahodni skupini, v kateri tekmuje 12 klubov, in sicer Novo 
mesto, Iskra (Ljubljana), Jesenice, Borec (Kranj), Koper, Nanos (Postojna), 
Borovnica, Svoboda (Složicc) . Lesce, Kočevje, Ribnica in Solidarnost (Ka
mnik). V prvem srečanju je Solidarnost premagala Iskro z 8:2, v drugem 
srečanju pa je igrala 5:5 s S tož ičani . 

SMUČANJE 
108 nas topajočih 

Domač i smučarski klub Kamnik je organiziral jesenski kros za smučarje 
tekače . Na tem tekmovanju je nastopilo 108 tekmovalcev in tekmovalk iz 10 
klubov Slovenije. Nastopili so v desetih starostnih kategorijah. Največ tek
movalcev je bilo v kategorijah mlajših mladincev in starejših pionirjev po 21. 
Nastopila, pa ni nobena članica, pa tudi v č lanski konkurenci je bi la slaba 
zasedba, saj j ih je nastopilo samo 6. N a tem kursu se je videlo, da v klubih 
•esno delajo z mladino, saj je bilo število nastopajočih v kategorijah mladin
cev in pionirjev največje. Tekač i domačega kluba so se dobro odrezali in 
osvojili kar štiri prva mesta v kategoriji č lanov, starejših mladincev, mlajših 
mladincev in mlajših pionirjev. Med tekmovalci iz Kamnika so b i l i zlasti 
uspešni Marta Repolusk, Snežana Žl indra , Aleš Škor janc, Robert Smolnikar, 
Edo Jerin, Marko Rohavec, Franc Pogačar , Zvone Kempeje, Andrej Lanišek 
in Franc Novak. PohvaUti velja tudi dobro organizacijo tega tekmovanja. 

\ VČASIH VOZILA TUDI PLAVAJO 
Skoro poln avtobus šolarjev se vozi vsak dan iz Motnika v višje 

razrede osnovne šole na Vransko. Cesta med Motn ikom in Loč ico je 
kljub vestnemu vzdrževanju zelo slaba. Pogosti nalivi r azmehča jo 
cestišče, vozila pa izdolbejo globoke jarke, v katerih se še dolgo 
zadržuje voda. Kako~se znajdejo na taki cesti kolesarji, si vsakdo 
lahko misli. Naša slika kaže tak cestni motiv med Bistrico in Loč ico . 
Tud i na tem delu ceste b i bilo č imprej potrebno asfaltno cest išče. 
Kdaj bo prišlo na vrsto, da vozila ne bodo plavata po lužah? 

T U D I KAMNIŠKI I N V A L I D I IZ I N V A L I D N E G A D O M A SO BILI 
M E D K O L E S A R J I 

Športni utrinki 

STRELJANJE 
N a strelskem tekmovanju veteranov v Ljubljani so v kategoriji tekmo* 

cev 50-60 let zmagah Kamničan i s 519 krogi. Za našo ekipo so nastopil V 
Maren Miha, Sest Ivan in Ogrinec Jože . Dosegli so tudi dobre rezultate K 
posamezniki: 9.̂  Maren 177, 11. Šest 176, 19. Ogrinec 166. Streljali so 
vojaško puško , nastopilo pa je 50 tekmovalcev. 

NOGOMET 
V zadnji prvenstveni tekmi so d o m a č i nogometaš i gostovali v Renči 

zfnagali z 2:0. Na gostovanju v Beli krajini pa so ostali praznih rok, pa 
na d o m a č e m terenu prot i Taboru iz Sežane. V pokalni tekmi pa so vi: 
premagali ekipo Rakeka z 4:1 in se uvrstili v nadaljne tekmovanje. 

atii!k 

ODBOJKA 
V tretjem ko lu so naši osvojili prve t o č k e z zmago nad ekipo Forumi 

Ljubljane z 3:1. To ekipo sedaj trenira bivši trener Kamnika Logar MarW 
čenči boljši od učitelja. 

t* nov 
so* GR 

fcl 
ÎE1 
Ver 
spn 
bik 

J lud 

ROKOMET 
Rokometaš i ce pa so dve tekme zaporedoma igrale v gosteh, in to z 

cem in Usnjarjem, dosegle pa so po lov ičen uspeh. Obakrat so igrale ne«> 
ločeno . Doma pa so nepr ičakovano izgubile z Dobravljami 17:18. 

STRELJANJE 

Sedušak zmagovalec 
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Na tradicionalnem tekmovanju - strelcev veteranov z malokalibef* 
puško je zmagal Sedušak A l b i n z 78 krogi pred Kolarjem z 77 in lansko"'si 
nim zmagovalcem Mat ič ičem s 76 krogi . 

Tud i letos so se zbrali nekdanji tekmovalci - veterani, k i ne nastop3) WJ 
več aktivno. Nastopilo j ih je 42 , to je do sedaj največ. Doseženi rezultati dru 
bi l i dobri, dokazali so, da še vedno „ d o b r o vidi jo". . obe 

To seje videlo posebno pri streljanju v T a r č o veteranov 1975, saj se iz" ' ^ 
vidi , da so vsi, razen enega, zadeli v č r n o . Najboljši pa je b i l Maren Mfl 1'. 
strelom v sam center, sledijo mu Brleč, Simšič , Semeja, Rode, Ž a g a t ' . e S ( 

Juhant s strelom « i o teti 

ISKRA AVGUST 
OGRINEC JOŽE 
TAJČ JANEZ 
VOGRINEC JO}E 
ŠARC TINE 
SEDUŠAK ALBIN 
ŽAGAR DOMINIK 
RODE BOJAN 
MARN MIHA 
SEMEJA MIRK0 
SIMŠIČ STANE 
BRTONCELJ PETER 
BENDA SLAVKO 
KURET PETER 
ZABRET SLAVKO 
POD GORNIK IVAN 

GOLOB T- M 

cviRN trto 
'LETNA* f . „. 

ïumtf* tjei 
20"c "S deli 
ŠEST K" U C 1 J 
siTAR-f. Heg 
GOBEC ** feVl 
BRLEČ ff. 

«* nih 
del. 

OBVESTILO! 
Obrtno podjetje U S L U G A Kamnik, Kidr ičeva 36, obvešča občane 

o delovnem času za stranke v svojih delovnih enotah: 
Tapetn iš tvo odprto vsak delovni dan od 6. ure do 14. ure 
Pralnica odprta vsak delovni dan od 6. ure do 14. ure 
Krojačnica odprta vsak delovni dan od 6. ure do 15. ure 
Šivalnica odprta vsak delovni dan od 6. ure do 14. ure 
in ob sredah od 6. ure do 16. ure 
Cevljarna v ponedeljkih, petkih in sobotah od 6. ure do 14. ure. 
Vse delavnica pa so zaprte vsako drugo in zadnjo soboto v mesecu : 

Delovni čas so predlagali zaposleni po delavnicah zaradi bolj 
gospodarno izkoriščenega delovnega časa, potrdil pa ga je delavski 
svet podjetja. 

Cenjenim strankam se p r i p o r o č a m o in prosimo, da obvestilo Z 
razumevanjem sprejmete. DS-

ob I 

čil, 
V 

ta/ 

kamniška kronika 
S E P T E M B E R 1975 

P O R O K E : 

Franc Hribovšek, iz Črnega vrha, šofer, star 23 let, in Mihaela 
Razpotnik, iz Kostanja, prodajalka, stara 20 let; 

Vid Klemen, iz Starih Sel, p r i u č e n mesar, star 19 let, in Sonja 
Slapnik, iz Motnika, delavka, stara 17 let; 

Jožef Kogovšek, iz Repenj, strojni k l jučavničar , star 35 let, in 
Antonija Gerkman iz Klanca, delavka, stara 31 let; 

S M R T I : 

Matevž A h č i n iz Porebra, osebni upokojenec, star 88 let; 
Janez Brleč iz Sel, upokojenec, star 67 let; 
Aleksander Dominko, iz Ljubljane, pilot , star 47 let; 
Davorin Hočevar , iz Mekinj, osebni upokojenec, star 71 let; 
Marija Kaplja, iz Radomelj, komercialist, stara 23 let; 
Franc Kern, iz Nasovč, delavec, star 38 let; 
Andrej Kočar , iz Gore pri Komendi , invalidski upokojenec star 6/ 
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let; 
Amalija Lah, iz Kamnika, družinska upokojenka, stara 78 let; 
Franc Rak, iz Stolnika, osebni upokojenec, star 77 let; 
Marija Sesek, iz Šmarce, osebna upokojenka, stara 79 let; 
Marjeta Šubic, iz Kamnika , gospodinja, stara 73 let; _ 
An ton Žagar, iz Brezij nad Kamnikom, kmet, star 72 let; 
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KAMNIŠKI 
OBČAN 

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo SZDL občine KAMNIK - Ureja uredniški odbor - glavni in odgovorni urednik TOMAŽ JANČAR, 
tehnični urednik JANA LAZAR - Izhaja enkrat mesečno - Uredništvo in uprava - Občinska konferenca SZDL Kamnik/ Ljubljanska 1 
(zdravstveni dom ) , telefon 831-315 - tekoči račun 50140-678-57156 - Tiska tiskarna Ljudska pravica v Ljubljani. 


